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15. detsembril toimus Ingliste traditsioo-
niline Advendikohvik koos Verivorstifesti-
valiga. Piirkonna perenaiste valmistatud 
jõulutoite hindasid külastajad neljas ka-
tegoorias. Kelle vorst tunnistati parimaks?
                                                   Foto: AARE HINDREMÄE

Kehtna sissesõidul torkab silma OÜ Frank 
Kutter isuäratav peekoniviiluga kujun-
datud reklaamplakat. Valla Vaatleja käis 
kohapeal uurimas, millega ettevõte tegeleb 
ja mida toodab.                   Foto: AARE HINDREMÄE

XIII rahvusvahelisel laste kunstitööde kon-
kursil „Kunst - mäng või looming?” sai Keht-
na Kunstide Kooli õpilane  Hanna Vaikre 
eriauhinnana „Originaalsuse auhinna”.

Meie reliikvia on pastakas! Just selline 
hüüdlause kõlas huumoriga hõigatult 18. 
jaanuaril Kehtna Klubis üleriigilisel pasta-
kakogujate kokkutulekul. 
                                          Foto: SIGRID KALLE-VAINOLA
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„Aasta pärli“ väljakuu-
lutamise eesmärk on 
esile tõsta vabatahtlikul 
initsiatiivil põhineva 
Kaitseliidu tütarlaste 
organisatsiooni Ko-
dutütred arendamise 
olulisust ja tunnustada 
organisatsiooni tegevus-
se panustanud inimesi. 

Kõik Kodutütarde ringkonnad 
saavad tiitlile esitada ühe kandi-
daadi.

Kodutütarde Rapla ringkond 
nomineeris ühehäälselt Rita Me-
rekivi. Rühmavanemana seisab 
ta Järvakandi kodutütarde rühma 
ees, mida ta alustas 1996. aastal, 
kui toona oma tütar soovis saada 
kodutütreks ning oli vajadus 
täiskasvanud juhi järele. Rita 
on juhtinud Kodutütarde Rapla 
ringkonda ringkonnavanemana 
kaks ametiaega järjest. Tema 
ühiskondlik ja vabatahtlik töö on 

sidunud temaga erinevaid inim-
gruppe ning ka lapsi ja noori. Töö 
kõrvalt Järvakandi Raamatukogus 
lõpetas ta Tallinna Pedagoogilise 
Seminari noorsootöö eriala, sest 
tööd noortega peab ta oluliseks.  

Rita on kogu elu õppinud ja 
jaganud oma oskusi teistele. Ta 
on suurepärane koolitaja ja juhen-
daja. Tema juhendamisel käivad 
raamatukogus koos kodutütred ja 
erinevad ringid. Lisaks on Rita ka 
naiskodukaitsja Hiie jaoskonnas. 
Rita tegevus kodutütardega on 
innustanud ja motiveerinud ka 
teisi naiskodukaitsjaid noortega 
tegelema hakkama. Ta osaleb 
oma lastega kõikidel maleva 
tasandi laagrites, samuti aitab 
neid korraldada ja õpetab lastele 
seal alati midagi uut või tuletab 
vana meelde.

Liis Jõesaar, Kodutütarde Rapla 
maleva noorteinstruktor

Rita Merekivi - Raplamaa Kodu-
tütar de „Aasta pärl“.        Foto: erakogu

Rita Merekivi – Raplamaa 
Kodutütarde „Aasta pärl“

Pühapäeval, 19. jaanuaril tuli 
Kehtna Noortekeskusse 15 
noort, kes soovivad Kehtna 
valla noorte elu edasi viia. 
Toimusid 2020. aasta noorte-
volikogu koosseisu valimised. 
Päeva avas presentatsioon, mis 
kirjeldas vallavalitsemise süs-
teemi ning noored said teada, 
kuidas noortevolikogu saab 
vallavalitsejatega otsuste tege-
misel kaasa rääkida.

Kohalolnud koostasid liitu-
misavaldused. Kaks liitumis-
avaldust oli esitatud vahetult 
enne sündmust. 17 kandidaadi 
hulgast said täisliikmeteks 15, 
kaks jäid asendusliikmeteks. 
Ka asendusliikmeid plaanitakse 
kõikide tegevuste juures kaasa-

ta, kuid otsuste tegemisel saavad 
nad hääletada juhul, kui mõni 
põhiliige puudub. 

Noortevolikogu tuli tervitama 
ka Kehtna vallavanem Indrek 
Kullam, kes ütles kohalolijatele, 
et „teie olete tulevikus need, 
kes peavad ühel hetkel tähtsate 
otsuste juures vanema põlv-
konna asemele astuma“, ning 
tal oli hea meel, et juba täna on 
võimalik seda noortevolikogu 
vormis praktiseerida. 

Noortevolikogu esimeheks 
sai Rapla Gümnaasiumis õppiv 
Eidaperest pärit Lisandra Tom-
son. Esimene aseesimees on 
Tallinna 32. Keskkoolis õppiv 
Linnaaluste külast pärit Õie 
Ellen Agu ning teine aseesimees 

Kehtna noortevolikogu 
2020. aasta koosseis paigas

Pildil vasakult Grete Hol-
lo (asendusliige), Annabel 
Nüganen (asendusliige), 
Helena Mets, Keidi-Kaisa Liik, 
Kerli Luik, Kerstin Luik, Mauro 
Smirnov, Lisandra Tomson (esi-
mees), Andre Ainsar, Roland 
Stepanjuga (teine aseesimees), 
Kaspar Grauen, Adele Zubov, 
Säde Agu, Õie Ellen Agu (esi-
mene aseesimees) ja Angela 
Pajo. Pildilt puuduvad kaks 
liiget - Elis Nobel, Berit Haas. 

Foto: ARTUR OJASALU

on Kehtna Kutsehariduskes-
kuses õppiv Kaereperest pärit 
Roland Stepanjuga.

Artur Ojasalu, 
spordi- ja noorsootöö-

spetsialist
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Veebruarikuu lehe 
materjale ootab 

toimetus 
17. veebruariks.

Väljaandja: Kehtna Vallavalitsus 
(Pargi 2, Kehtna 79001)

Kehtna Vallavolikogu det-
sembrikuu istung toimus 
Toosikannu Puhkekeskuse 
peamaja saalis, istung 
oli jälgitav läbi VOLIS-e 
keskkonna. Istungit juhatas 
volikogu esimees Peeter 
Kustmann.

Istungil osalesid Elmo Allika, Katrin 
Anto, Rein Järvik, Kalju Kalda, Enar 
Karuoja, Laura Kokk, Mati Kutser, 
Karin Lega, Marko Matson, Lauri 
Mölder, Illar Olesk, Andres Pärn, Raigo 
Sammal, Riina Tomingas, Anne Um-
malas ja Sille Valinu. Istungilt puudusid 
Madis Haasma, Eno Hermann ja Jaan 
Sildoja. Allar Läll saabus istungile kl 
18.37. Istungist võtsid osa vallavanem 
Indrek Kullam, abivallavanemad Katrin 
Velleste ja Jalmar Mandel, vallasekre-
tär Maire Pettai, fi nantsjuht Marika 
Ojaperv, maakorraldusespetsialist Ene 
Sulg, ehitusspetsialist Hans-Jürgen 
Schumann ning arendusnõunik Varri 
Väli.

Volikogu esimees õnnitles volikogu-
liikmeid, kel on sünnipäev detsembri-
kuus.

1. Laenu võtmine
Marika Ojaperv kandis ette eelnõu 

võtta laenu Kehtna Lasteaia Siller 
energiatõhususe tõstmiseks tehtavate 
kulutuste katmiseks. Jalmar Mandel 
andis täiendavaid selgitusi laenu arvelt 
planeeritavatest töödest. M. Ojaperv 
selgitas netovõla koormuse piire. 
Ehitusjärelevalve hanke parim pakkuja 
selgub odavaima hinna alusel. Varri 
Väli selgitas eelmise ja äsjalõppenud 
hangete hindade võrdlust. Hans-Jürgen 
Schumann andis ülevaate pakutud 
hindadest. Energiatõhususe paran-

damisega on planeeritav kokkuhoid 
20 000 – 30 000 eurot aastas. Lepinguid 
saab hakata sõlmima veebruaris, ehitus 
peaks kestma märtsist septembri al-
guseni. Indrek Kullam andis selgitusi 
hankeks ja projekti elluviimiseks va-
jaliku aja kohta. Volikogu võttis laenu 
võtmiseks vajaliku otsuse vastu.

2. Kehtna valla II lisaeelarve
Marika Ojaperv selgitas eelnõu 

seletuskirja põhjal eelarve koosseisu 
ja lõplikku mahtu, lisaeelarve vastu-
võtmisega suureneb eelarve kogumaht 
42 256 euro võrra, moodustades valla 
lõpliku eelarve mahuks 11 291 261 
eurot. Volikogu kehtestas valla II 
lisaeelarve.

3. Kehtna valla 2020. aasta eelarve 
I lugemine

Marika Ojaperv selgitas eelarve 
lühiülevaate abil eelarve mahtu. 2020. 
aasta eelarves on planeeritud põhite-
gevuse tulud 8,6 miljonit eurot, see 
on 290 000 eurot ehk 2% rohkem 
kui 2019. aasta eelarve täitmine, ning 
põhitegevuse kuludeks on planeeritud 
8,8 miljonit eurot, mis on 42 000 
eurot ehk 0,5% vähem kui 2019. aasta 
eelarve tegelikud kulud.

2020. aasta eelarves on planeeritud 
investeeringuteks 2 miljonit eurot, 
mis on 123 000 eurot vähem kui 2019. 
aastal planeeritud investeeringumah-
tude tegelik täitmine. Investeeringute 
elluviimiseks planeeritakse võtta 2020. 
aastal 1,1 miljonit eurot laenu, mis 
tõstab valla netovõlakoormust aasta 
lõpuks 33 protsendini valla põhite-
gevustuludest. Võetud laenude jääk 
2020. aasta lõpuks on 3,5 miljonit 
eurot. Likviidseid varasid on eelarvesse 
planeeritud 524 000 eurot ehk 6% 
põhitegevuse tuludest.

Volikogu esimees luges I lugemise 

lõppenuks ning määras ettepanekute 
esitamise tähtajaks 10.01.2020.

4. Vallavolikogu 18.09.2019 otsuse 
nr 118 muutmine

Jalmar Mandel selgitas eelnõu esi-
tamisele eelnenud tegevusi – seni pole 
Kehtna alevikus Staadioni 7 korteri 
2 ostmiseks esitatud ühtki pakkumist 
ning vallavalitsus on teinud ettepaneku 
hinda alandada ja panna vallavara 
uuesti avalikule kirjalikule enampak-
kumisele. Volikogu võttis vastu otsuse 
võõrandada nimetatud korter kirjalikul 
enampakkumisel alghinnaga 15 000 
(viisteist tuhat) eurot.

5. Kinnisasja omandamiseks loa 
andmine

Ene Sulg selgitas, et OÜ Taveton on 
esitanud taotluse üle 10 hektari maa 
ostmiseks Põrsaku külas, mille juurde 
on kinnisasja omandamise kitsendami-
se seadusest tulenevalt vajalik volikogu 
luba. Arutelu põhjal võttis volikogu 
vastu nõusoleku andmise otsuse.

6. Kinnisasja omandamiseks loa 
andmine

Ene Sulg selgitas, et Lau-Tõnis OÜ 
on esitanud taotluse üle 10 hektari maa 
ostmiseks Linnaaluste külas, mille 
juurde on kinnisasja omandamise 
kitsendamise seadusest tulenevalt 
vajalik volikogu luba. Taotleja on 
esitanud lisamaterjale, mis annavad 
seadusele vastava aluse loa andmiseks. 
Volikogu võttis vastu otsuse, millega 
andis vajaliku nõusoleku.

7. Kehtna Vallavolikogu küladeko-
misjoni koosseisu muutmine

Komisjoni esimees Sille Valinu selgi-
tas küladekomisjoni liikmete muutmise 
tinginud asjaolusid ja volikogu kinnitas 
komisjoni uue koosseisu, arvates ko-

misjonist välja Seily Sõgel-Raidi ning 
kinnitas komisjoni liikmeks Hendrik 
Rossi.

8. Revisjonikomisjoni esimehe ja 
aseesimehe valimine

Peeter Kustmann selgitas, et kuna 
endise revisjonikomisjoni esimehe vo-
litused volikogu liikmena on peatunud 
ning kohaliku omavalitsuse korralduse 
seaduse kohaselt on vaja valida uus 
esimees ja ka aseesimees, tegi P. 
Kustmann ettepaneku valida esimeheks 
Laura Kokk ning aseesimeheks Jaan 
Sildoja. L. Kokk teatas, et on nõus 
kandideerima ja J. Sildoja on esitanud 
kirjalikult oma nõusoleku. 

Viidi läbi salajased valimised, mille 
tulemusena osutus revisjonikomisjoni 
esimeheks valituks Laura Kokk ja 
aseesimeheks Jaan Sildoja.

9. Kehtna Vallavalitsuse teenistu-
jate koosseisu muutmine 

Indrek Kullam selgitas, et muudatu-
sed toimuvad arendusnõuniku ameti-
nimetuse muutmisega arendusjuhiks, 
muutuvad koormused arvutispetsialistil 
ja disaineril täiskohani, uue töökohana 
lisandub sotsiaalhooldaja, kelle pea-
mine tööülesanne on sotsiaalse trans-
porditeenuse pakkumine. Lisandub ka 
geoinfospetsialisti töökoht ja muutuvad 
heakorratööliste koormused kokku 
kahe täiskohani. 

Poolthäälte enamusega võttis voli-
kogu koosseisu muutva otsuse vastu.

Järgmise päevakorrapunkti arutelu ja 
otsustamise ajaks lahkus Indrek Kullam 
istungisaalist.

10. Kehtna vallavanemale lisatasu 
maksmine 

Peeter Kustmann tõi välja aasta jook-
sul vallas toimunud suuremate tööde 

organiseerimise ja korraldamise ning 
tegi ettepaneku maksta vallavanemale 
lisatasu 1800 eurot. Illar Olesk soovis 
selgitusi teistele valla töötajatele ja 
teenistujatele lisatasu maksmisest ja 
selle suurusest ning tegi ettepaneku 
maksta lisatasu 1300 eurot. Volikogu 
otsustas lubada maksta vallavanemale 
lisatasu 1800 eurot.

11. Kehtna valla põhimääruse II 
lugemine ja vastuvõtmine 

Maire Pettai selgitas, et I lugemise 
järel on esitatud ettepanekud ja paran-
dused eelnõusse sisse viidud. Arutelu 
käigus puudutati parandusi, mis seis-
nesid valimisringkondade ja volikogu 
liikmete arvude sissekirjutamises põhi-
määrusse ning valimiskomisjoni otsuse 
kehtima hakkamise tähtajas.

M. Pettai jäi eriarvamusele, et 
põhimääruses mitte nimetada vali-
misringkondade ja volikogu liikmete 
arvu, kuna sellekohased otsused võtab 
volikogu vähemalt 90 päeva enne 
valimispäeva eraldi vastu.

Volikogu kehtestas määrusega valla 
uue põhimääruse, mis hakkas kehtima 
2020. aasta algusest.

12. Muud küsimused
Hans-Jürgen Schumann esitas 

volikogule pildimaterjali Eidapere 
Kultuurikeskuse katuse osalisest reno-
veerimisest, Valtu Põhikooli vanema 
osa katuse renoveerimisest, Järva-
kandi kergliiklustee silla ehitusest ja 
Järvakandi tööstusala tee-ehitusest 
ning vastas ehitusi puudutavatele 
küsimustele. 

Indrek Kullam tänas volikogu ja 
valitsust valimisperioodi poolele teele 
jõudmiseks tehtud töö eest. 

Selma Ustav, volikogu sekretär

Kehtna Vallavalitsus müüb avalikul kirjalikul enam-
pakkumisel:

1. Kehtna alevikus Staadioni 7 asuva mitteeluruumi 
nr 2

Enampakkumise objektiks on Rapla maakonnas Kehtna 
vallas Kehtna alevikus Staadioni 7 kinnistul (katastritun-
nus on 29202:001:1261) asuv 676/15858 mõttelist osa 
kinnistust ja reaalosa mitteeluruum nr 2, mille üldpind 
on 67,60 m2 (kinnistusraamatus registriosa nr 2311337).

Müümise alghind on 15 000 (viisteist tuhat) eurot.
Pakkumine esitada Kehtna Vallavalitsusele hiljemalt 

28.02.2020 kella 12.00-ks. 
Pakkumine esitada kirjalikult kinnises ümbrikus 

aadressil Kehtna Vallavalitsus, Pargi tänav 2, Kehtna alevik, 
Kehtna vald, Rapla maakond 79001. Ümbrikule märkida 
„Pakkumine Staadioni 7-2“.

2. Järvakandi alevis Tallinna mnt 17 asuva kinnisasja
Enampakkumise objektiks on Rapla maakonnas  Kehtna 

vallas Järvakandi alevis Tallinna mnt 17 asuv kinnisasi, 

registriosa nr 2116337, katastriüksus katastritunnusega 
26001:003:0624, sihtotstarve 100% ühiskondlike ehitiste 
maa, pindala 2202,0 m2, millel asub ehitis ehitisregistri 
koodiga 109001464, nimetusega Alevivalitsuse hoone, 
ehitisealuse pinnaga 268 m2, suletud netopinnaga 341,6 
m2.

Kinnistu müümise alghind on 60 000 (kuuskümmend 
tuhat) eurot.

Pakkumine esitada Kehtna Vallavalitsusele hiljemalt 
28.02.2020 kella 12.00-ks. Pakkumine esitada kirjalikult 
kinnises ümbrikus aadressil Kehtna Vallavalitsus, Pargi tä-
nav 2, Kehtna alevik, Kehtna vald, Rapla maakond 79001. 
Ümbrikule märkida „Pakkumine Järvakandi vallamaja“.

Enampakkumiste objektidega on võimalik tutvuda 
tööpäevadel. Konkreetne aeg leppida eelnevalt kokku 
Kehtna Vallavalitsuse hanke- ja haldusspetsialistiga - Tiina 
Satsi, telefon 489 8830, e-post tiina.satsi@kehtna.ee.

Enampakkumiste korraga on võimalik tutvuda Kehtna 
valla veebilehel https://kehtna.kovtp.ee/vallavara-muuk.

Juba sügisel kuulutas Ahtme Kunsti-
de Kool välja XIII rahvusvahelise laste 
kunstitööde konkursi „Kunst - mäng või 
looming?”, mille teema oli „13”. Konkursile 
laekus töid Aserbaidžaanist, Lätist, Vene-
maalt, Bulgaariast ja Eestist ikka ka. Nagu 
konkursil ikka, valiti parimaid auhinnalistele 
kohtadele ja pandi valitud töödest kokku 
näitus. 

Kehtna Kunstide Kooli õpilastest saavutas 
I grupis, 8-13-aastaste hulgas eriauhinnana 
„Originaalsuse auhinna” Hanna Vaikre 
(juhendaja Seily Sõgel-Raid) Järvakandi 
fi liaali digikunsti rühmast. Näitusele valiti 
ja tänukirja vääriliseks peeti Kehtna majas 
kunsti vabaõppe rühmas õppiva Laura 
Laksbergi (juhendaja Saima Randjärv) töö. 

Palju õnne võitjatele ja suured tänusõnad 
juhendajatele!

Anne Ummalas, 
Kehtna Kunstide Kooli direktor

aatleja
allaV Vallavara müük

Kehtna Kunstide 
Kooli õpilasi 
tunnustati

Toimetusel on õigus lugusid 
toimetada ja lühendada

Valla leht internetis 
https://kehtna.kovtp.ee/

valla-vaatleja-2019

 @kehtnavald
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Alanud aastal täitub 550 
aastat Kehtna (endise 
nimega Kechtel, anno 1470) 
asula esmamainimisest. 
Seetõttu otsustas valla-
valitsus nimetada 2020. 
aasta Kehtna vallas Kehtna 
aastaks. 

Seoses selle tähtpäevaga on kavas 
aasta jooksul korraldada Kehtnas 
rida üritusi, algatada uusi traditsioone 
ning ellu äratada ka mõned vanad 
ettevõtmised. Tähtpäeva-aastale ko-
haselt tehakse korda ja viiakse uuele 
tasemele ka mitmed Kehtna ehitised 
ja rajatised. 

2020. aasta suurima mahuga töö on 
Kehtna Lasteaia Siller renoveerimine. 
Vastavalt plaanidele suunatakse suur 
osa asulasiseste teede renoveerimiseks 
ette nähtud rahalisi vahendeid Kehtna 
tänavatele. Alustatakse Kehtna staa-
dioni rajakatte vahetust ja tribüünide 
taastamist, mis on edasiarenguks uue 
maadlusmaja ja kooli kujunemisel 
arvestatavaks spordikompleksiks. 
Kehtna apteek liigub vastvalminud 
perearstikeskuse majja. Seega tekib 
Kehtnasse kompleksne meditsiini-
keskus. Plaanis on alustada Kehtna 
Kunstide Kooli galerii ehitusega.

Kehtna aasta sügisel avatakse ka 
Frank Kutteri kauplus, kus tulevad 
lisaks lihatoodetele müügile ka meie 
valla teiste kohaliku toidu tootjate 
kaubad. Saladuskatte alt paistab, et 
Kehtnasse tuleb ka oma pitsakoht ja 
võimalik, et ka oma kohvik...

Valminud on ka Kehtna aasta 
tähistamise ürituste kava.

Sündmused algavad 24. veebruaril 
EV102 aastapäeva tähistamisega 
vallamaja ees ja sees. Sellel päeval 
avaldatakse ka täielik juubeliaasta 
ürituste kava. Tänase seisuga saab 
juba rääkida paljudest üritustest, mis 
on Kehtnas tulemas.

19. märtsil on Kehtna Kutseha-

riduskeskuses (KKHK) avatud uste 
õhtu.

25. aprillil tähistavad oma juube-
lisünnipäevi ühiskontserdiga Kehtna 
Klubi kollektiivid Umbsõlg, Kadrita-
jad ja Corvus.

Aprillis algab avalik fotovõistlus 
„Mõeldes Kehtnale“. Pidulikumaks 
teeb selle Eesti ühe auhinnatuma 
loodusfotograafi Remo Savisaare 
fotode näituse avamine Kehtna Raa-
matukogus.

Aprillis toimub ka Ühe Päeva Üli-
kooli (ÜPÜ) õppepäev „Eesti maaelu 
tõde ja õigus II“.

9. mail on Kehtna pargi ja selle 
ümbruse korrastamiseks heakorratal-
gud ja pargivõistlus lastele. Talgute 
peamine eesmärk on suure tee äärse 
maneežihoone sisse langenud katuse 
lammutamine.

21.- 22. mail toimub KKHK-s 
oskuste festivali Noor Meister 2020 
IT-võistlus.

30. mail on valla uue traditsiooni 
algatamine. Kehtna laululaval pee-
takse valla oma kultuuripidu Kehtna 
RonK 2020. Valla koolide õpilased 
teevad esimesel poolaastal valmis ise 
kavandatud erikujundustega pingid 
teemal „Mõeldes Kehtnale“. Pingid 
paigaldatakse ka 30. mai pidustuste 
käigus.

Meie õpilasmalev tegutseb sellel 
aastal peamiselt Kehtna staadionil 
ja pargis.

29. augusti Vana Aja Päev on pla-
neeritud suurejooneliselt. Programmis 
on laheda käsitöö laat, vanamoodi 
vibulaskmine ja šoti tantsude õpituba. 

Septembris taastame laste ja noorte 
Spordilustipäeva traditsiooni. 

Oktoobris on fotovõistluse „Mõel-
des Kehtnale“ kokkuvõtte tegemine, 
võitjate väljakuulutamine ja pari-
matele osalejatele fotograaf Remo 
Savisaare meistriklass. Võidutööd 
saavad üles pandud valla sünnipäe-
vaks 20. oktoobril. Osa võidutöid saab 
trükitud ka postkaartidele. Loodame, 
et võidutööde hulgas on ka valla 
jõulukaardi foto.

Oktoobrisse on planeeritud vallasi-
sene arengukonverents (Väike ÜPÜ), 
siis toimub teabe- ja ärakuulamispäev 
meie valla MTÜ-de, kogukondade, 
külade, ettevõtete ja noorte(koja) 
esindajatele.

2020. aastal toimuvad Kehtna 
valla üldplaneeringu raames rahva-
koosolekud, mille teemaks on ka 
Kehtna aleviku tulevik. Teemadeks on 
üldplaneeringu plaanide tutvustamine, 
tänavate korrastamine ja asfaltkatted 
Kehtnasse, aiamaade planeering, 
spordikompleksi arendamine, raske-
tehnika kompetentsikeskus jm.

Novembris tuleb Kehtnasse kunst-
niku ja raamatuillustraatori Ülle 
Meistri tööde näitus.

Kehtna aasta lõpetab 18. detsemb-
ril Kehtna Kutsehariduskeskus oma 
kooli 95. juubeliaasta tähistamisega.

Lisaks eeltoodule on hea uudis 
ka kollektsionääridele, sest ilmub 
meie oma postmark – Kehtna 550 –, 
millega on ilus saata oma sõpradele 
õnnitlusi või jõulukaarte. Mine tea, 
äkki saab 2020. aastal alguse ka Keht-
na (valla) kollektsionääride klubi.

Jääb veel küsida, kas me suudame 
Kehtna aastal läbi viia konkursi 
“Kehtna oma suveniir” või luua 
mõne uue auhindamise traditsiooni, 
nt Kehtna RATAS või Kehtna Kulp 
(viidates meie vanadele vankritootmi-
se ja kodumajanduse traditsioonidele) 
või kas tuleb ettevõtjatelt ka nt Kehtna 
Kook 2020, Kehtna Vorst 2020 või 
lambapiimajogurt sildiga „Kehtna 
550“. Ehk soovib keegi algatada 
Kehtna ajaloo uurimise ja vanade 
fotode ning ürikute kogumise. Kõik 
Kehtna-teemalised ideed ning algatu-
sed on oodatud ja palume need saata 
vallavalitsusele aadressil kehtna@
kehtna.ee hiljemalt 15. veebruariks.

24. veebruaril avalikustatakse val-
lamajas Kehtna aasta 2020 ürituste 
kava, mis jõuab ka Valla Vaatlejasse, 
valla kodulehele ja Facebooki.

Varri Väli, arendusjuht

Kehtna valla kaunites värvides vapil on 
võrdsete osapooltena liitunud valdade 
järjepidevusest tulenevalt kujutatud 
karikas ja ronk. Leegiga karikas süm-
boliseerib piirkonna klaasitööstusi 
läbi aegade. Leek on ka kodukolde 
ja valla elujõu sümbol. Sinine värv 
viitab kõnnumaa järvedele, jõgedele, 
laugastele. 

Ronk on valla elujõu, pikaealisuse ja 
väärtushinnangute sümbol, sest kaaren 
kehastab häid mõtteid ja mõttetege-
vust, arukust ja tarkust, ettenägelikkust 
ja mälu, inspiratsiooni ja poeesiat. 
Need omadused on vajalikud ka 
koolihariduse ja kutseoskuste omanda-
misel valla erinevates haridusasutustes. 
Kehtna kaaren sümboliseerib põlluma-
jandustegevuse püsimist vallas. Võimu 
sümbolina hoiab ja kaitseb ronk väliste 

mõjutuste eest kohalikku kogukonda 
tema tegevuses oma elu korraldamisel 
ning valvab ja hoiab silma peal 
piirkonna rahumeelsel arengul.

Algamas on aasta Eesti Vabariik 
102. Sellel puhul on valminud kaunite 
värvide ja uuendatud kujundusega 
Kehtna valla mastivimpel, mis võib 
iga koduõue kaunistada aasta ringi. 
Ka Sinu koduhoovi või asutuse lipu-
vardasse sobiks nagu valatult lehvima 
üks nägus mastivimpel.

Täida kõik päevad koduvalla vär-
videga!

Pikkus 3 m
Hind 20 €

Lisainfo kehtna@kehtna.ee või 
tel 489 8820

Kehtna valla mastivimpel
Kehtna valla mastivimpel lehvimas.

Kehtna mõis linnulennult.                        Foto: AARE HINDREMÄE

Kehtna aasta 2020

Foto: SEILY SÕGEL-RAID
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Arheoloogilised uuringud ja maas-
tiku iseloom lubavad arvata, et 
Kehtnas on põldu haritud aasta-
tuhandeid ja Kehtnat tuleb lugeda 
maakonna vanimate asustusalade 
hulka. Kehtna nime on mainitud 
esmakordselt 1470. a (Kechtel). 

Kehtna mõisa tekkimise täpne aeg 
on lahtine. On säilinud dokument, 
mis on koostatud Kehtna mõisas 
1. mail 1485. Selle dokumendiga 
jagab Arndt Wietinghoff oma 
venna nõusolekul talle kuuluvad 
valdused kahe poja vahel. Poeg 
Arndt saab Järvakandi mõisa ning 
Fromhold Kehtna (Hof Kechenell) 
ja Ohekatku (Odenkolk) mõisad.

Mõis on sajandite vältel va-
hetanud palju omanikke, kelle 
täpne arvgi on teadmata. 1874. 
aastast alates said mõisa viimasteks 
omanikeks Lilienfeldid.

Alates 18. sajandi lõpust on 
Kehtna mõis olnud Rapla kihel-
konna suuremate mõisate hulgas 
nii adramaade kui ka hingede arvu 
poolest. 1881. aasta rahvaloenduse 
ajal elas Kehtna mõisas 1223 
inimest (627 meest ja 596 naist).

1905. aasta ühel detsembriööl 
süütasid ülestõusnud talupojad 
mõisa peahoone. Aastatel 1906-
1910 mõisahoone taastati, mil see 
sai barokse nüüdiskuju.  Hoonet 
ümbritseb avar liigirohke park.

Mõisate võõrandamisel 1920. 
aastal sai mõisa südamikust Keht-
na riigimõis, kus 1925. aastal 
alustas tööd Kehtna Tütarlaste 
Põllutöö ja Majapidamise Kool  
(nn Kehtna pruutide kool), mis 
1931. a reorganiseeriti Kehtna 
Kõrgemaks Kodumajanduskooliks. 
Sõjajärgsetel aastatel jätkus Keht-
nas kutsehariduse andmine, siin 
töötasid väga erinevate nimedega 
koolid, nagu näiteks Kolhoosi-
de Esimeeste Ettevalmistamise 
Põllumajanduskeskkool (1951-
1958), EKP KK Nõukogude-
Parteikool (1956-1979), Kehtna 
Näidissovhoostehnikum (1966-

1993). Erinevate ametikoolide 
järjepidevust jätkab tänane Kehtna 
Kutsehariduskeskus. Vaieldamatult 
on kõigil eelpool mainitud koolidel 
tähtis koht Kehtna aleviku ja selle 
maine kujunemisel.

Koolide õppemajandist moo-
dustati 1958. aastal Kehtna sov-
hoos, millest mitmete liitmiste 
tulemusena kujunes 13 042 ha 
suurune Eesti Loomakasvatuse ja 
Veterinaaria Teadusliku Uurimise 
Instituudi alluvuses olev Rapla ra-
jooni näidismajand – Kehtna Näi-
dissovhoostehnikum (1959-1993). 
Selles suurmajandis tegutsesid 
ühe juhtimise all nii põllumajan-
duslik tootmine, teadustöö kui ka 
kutsekool.

1961. aastal peeti Kehtnas Rapla 
rajooni esimesed künnivõistlused, 
mis panid aluse künnivõistluste 
korraldamise traditsioonile Eestis. 
Suurt kuulsust tõi Kehtnale ka ope-
retiring (loodi 1976), millele 1983. 
aastal anti rahvateatri nimetus.

Kehtna aleviku piiril voolab 
Kuusiku jõgi, millele on rajatud 
paisjärv – Räägu veehoidla, mille 
esialgne otstarve oli põllukultuu-
ride kastmiseks vajaliku veevaru 
loomine. Paisjärve liivane kalda-
riba ja karge vesi pakuvad suvise 
palavaga mõnusat puhkust. Järve 
toodud karpkala ja seal loodusli-
kult elunev haug meelitavad sinna 
õngemehi. Veehoidla ja Viljandi 
mnt vahel asuvad nn räägu majad. 
Ühes neist elas tuntud tegelane 
– Rummu Jüri, kelle tegemistest 
on valminud nii fi lme kui ka 
teatrilavastusi.

Pärast Eesti taasiseseisvumist 
tõi majanduselu ümberorganisee-
rimine kaasa olulisi muutusi ka 
aleviku majandusellu. Põlluma-
jandusreformi käigus korraldati 
senine sovhoostehnikum 1993. 
aasta algul ümber reaks iseseis-
vateks ettevõteteks. Kunagisest 
kombinaatmajandist, kus olid 
harmooniliselt ühendatud toot-
mistegevus, teaduslik uurimistöö 

ja spetsialistide koolitamine, eral-
dusid koos varadega tehnikum, 
seakasvatuse osakond, kunstliku 
seemendamise jaam, kes esialgu 
jätkasid senist tegevust. Keskuse 
osakonna baasil koos kontroll-
sigalate ja -kanalaga moodustati 
Kehtna riigimajand. Sovhoosi otse-
seks järglaseks kohustuste osas sai 
Kehtna Hoiu-Laenuühistu (HLÜ), 
mille ülesanne oli pärast eraldumisi 
alles jäänud vara realiseerimine ja 
õigustatud subjektidele kollekti-
viseeritud vara kompenseerimine. 
Kehtna HLÜ tegutseb kohaliku 
fi nantsasutusena praegugi.

1997. aastal lõpetati valitsuse ot-
susega riigimajandi tegevus. Selle 
baasil loodi tänane Kehtna Mõisa 
OÜ, mis on ka üks suuremaid 
tööandjaid kohapeal. Kohalikest 
ettevõtetest võiks nimetada veel 
Triger OÜ-d, Frank Kutterit... 

MTÜ Kehtna Kultuuriselts 
asutati juba aastal 2002, kuid 
aktiivsem tegevus läks lahti 2006. 
aastast. Koostati Kehtna aleviku 
arengukava. Ja väga paljud toona 
kirja pandud objektid-tegevused 
on aja jooksul teoks saanud. 
Kehtnasse on rajatud skatepark, 
laululava, madalseiklusrada, kerg-
liiklustee Raplani, noortekeskus. 
Renoveeritud on Kehtna Põhikooli, 
lasteaeda Siller ja Kehtna Kunstide 
Kooli. Valminud on uus maadlus-
saal. Kehtna KHK on kujunenud 
tänapäevaseks kutsehariduse kes-
kuseks. Rekonstrueeritud on ka 
mõisa parki. 

Tundub, et ega Kehtna ei saagi 
kunagi valmis (nagu Tallinngi). 
Ikka leidub siin midagi, mida 
taastada, uuendada, luua. Olgem 
siis ise selles osalised.

Tõnis Blank, 
Kehtna aleviku külavanem

Käesoleva teksti kokkupanemisel 
on kasutatud Kehtna Kultuuriseltsi 
käsutuses olevaid materjale ja 
Heik Pasti ülestähendusi.

1. Nimi
Tõnis Blank.
2. Milline küla?
Nojah, kas Kehtna on küla? Üsna suur 

teine, aleviku nime all. Olengi Kehtna ale-
viku külavanem. Naljakas kombinatsioon. 
(Muidugi, Saksamaal ongi meiesugune 
asula küla.)

Linnadel on linnapead, aga alevike peade 
jaoks pole head nime välja mõeldud.

3. Mis ajast oled Sa külavanem?
Seda ei mäletagi... Ikka üksjagu aastaid. 
4. Mis on kõige põletavam küsimus 

Sinu külas?
Täpsustaks - mitte minu külas, vaid meie 

külas.
Anonüümsus ja ühtse kogukonna tunde 

vähesus. Nii suures „külas“ (1095 elanikku) 
ei tunne kõik kõiki naabreid. Seetõttu on 
raskem ka külaelanikke mobiliseerida 
ühistegevusele. Paneelmajade elanikel on 
vist ka oma kodu tunne väiksem, kodu 
lõpeb korteri uksega.

5. Lemmiksündmus Sinu külas.
Noh, arvan, et kõigi lemmikud on jaani-

päev ja jõulud. Aga kui sa mõtled eelmisel 
aastal aset leidnud olulist sündmust - siis 
ehk juubelilaulupeo puudutus tule tulemise 
läbi. Meie uus laululava sai esimesed suu-
remad mitte tuleristsed, vaid vihmaristsed. 
Võimas kontsert pudenes läbi padusaju 
piiskadeks. Taidlejatest oli kahju. Eks see 
laululava valmimine (avati oktoobris 2018) 
oli üks väga pika vinnaga lugu, mis sai 
alguse juba 1999. a. Raha sai Kehtna Kul-
tuuriseltsi kaudu erinevatest allikatest (riik, 
vald, ettevõtjad, eraisikud) kokku aetud üle 
130 000 euro. Lõpptulemus ei olnud see, 
mis sai algul projekteeritud, aga hea, et see 
lava ikkagi valmis sai. Eelmisel aastal sai 
valmis madalseiklusrada männitukas. Aitäh 
eestvedajatele!

Erinevaid sündmusi oli Kehtnas muidugi 
väga palju: tegutsevad siin ju kool, klubi, 
kunstide kool, noortekeskus, KKHK – 
igaühes neist toimetavad lauljad, tantsijad, 
pillimehed, kunstnikud, noorkotkad jt, kelle 
esinemistele valla erinevatel üritustel võis 
kaasa elada. 

Kehtnas tegutseb ka Seakõrva Ordu.
Tegevust jätkub noortele ja vanematele. 

Ja ju see kodutunne tekib neis väikestes 
kollektiivides.

6. Mis Sulle külavanemaks olemise 
juures kõige enam meeldib?

Eks ikka inimestega suhtlemine ja mille-
gi kordasaatmine. Kahjuks olen ise tööga 
teises suures külas Rapla nii hõivatud, et 
Kehtna jaoks jääb aega napiks. Tunnen 
süümekaid. 

Kehtnas kui valla keskasulas toimetavad 
ju KOV-i allasutused, asuvad koolid ja 
tegusad ettevõtted, tegutseb klubi. See 
tähendab, et paljud asjad on asjatundjate 
tasemel aetud ja külaseltsi (meil Kehtna 
Kultuuriselts) tegevusväli ei olegi nii 
ambitsioonikas kui mõnes päris külas. 

7. Milline on Su küla 2 aasta ja 25 
aasta pärast?

Endiselt tegutsevad edukad ettevõtted: 

Kehtna Mõisa OÜ, Triger OÜ, Frank 
Kutter...

Kehtna alevik on üsna täis ehitatud, ega 
siia juurde suurt enam mahugi. Tihendada 
tuleks/saaks sisu: mõnele objektile leida 
täiendav roll. Esimese hooga tuleb silme 
ette Kehtna ait, siis loss (mis äsja uue 
omaniku sai), siis staadionid, hobusetall, 
Varjula...  Suureneb koostöö erinevate 
ettevõtjate ja rahva vahel. Põlenud aida 
vareme tes on avatud väike teater-kontser-
disaal, vanas laudas vanavara muuseum. 
Jätkuvad mõisapäevad lossi ees platsil.

Usun, et juba paari aasta pärast on 
KKHK oma valdkonnas suur tegija, kui 
täituvad nende arenguplaanid - Kehtnast 
on saanud moodne hariduskeskus.

Aga 25 aasta pärast... aga võib-olla 
varemgi...? Mõned vanad amortiseerunud 
korrusmajad on maha lammutatud ja nende 
asemele on kerkinud uued tänapäevased 
0-energiakuluga elamud. Kehtnas toimuvad 
juba kümnendat korda rahvusvahelised 
künnivõistlused. Taas on loodud Kehtna 
opereti-rahvateater. 

Ja endiselt on Kehtna mõisa park ainuke 
park Eestis, kus kasvavad kõigi Eesti 
presidentide istutatud tammed. 

8. Milline mure Sind kui külavanemat 
kõige rohkem puudutab?

Kes meist ei teaks laulusalmi: „kuni 
su küla veel elab...“. Kehtna-suurust küla 
tühjaks jäämine ehk ei ähvarda. Küll aga on 
siit noori lahkunud. Tuleb luua keskkond, 
mis seoks noored Kehtnaga, maaga, hoiaks 
neid juurte juures. 

Aga on ka neid, kes on Kehtnale truuks 
jäänud. See puudutabki.

9. Mida õpetab külavanema roll 
Sinule?

Kannatlikkust. Kõik ei lähe nii kiiresti, 
nagu tahaks, kõik ei lähe nii, nagu tahaks.

Ja suhtlemist erinevate inimestega.
10. Oluline mõttekild Sinu küla elanike 

jaoks.
Hoidke üksteist. Miski pole igavene. 

Nautige aega oma lähedaste ja sõprade selt-
sis, leidke neile aega. Leidke ka iseendale 
aega. Vahel võiks ka midagi ühiselt teha. 

Millest mõtled, 
kui kuuled nime Kehtna

KÜLAVANEM

Kehtna linnulennult. 

Tõnis Blank.

Foto: AARE HINDREMÄE

Foto: AARE HINDREMÄE
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Kui Saaremaa seakasvataja 
Raul Maripuu ostis neli aas-
tat tagasi Kehtnas asunud 
pankrotistunud endise Rey 
lihatööstuse kompleksi, olid 
kohalike lootused kõrged. 
Maripuud teati kui Eesti üht 
suuremat seakasvatajat ja 
eelmise aasta majandus-
näitajate põhjal võib öelda, 
et nüüd saab edasi minna 
ainult paremaks. 

Endise Rey lihatööstuse ruumes tegut-
seva Frank Kutteri lihatööstuse tegev-
juht Marek Mettas võtab Valla Vaatlejat 
vastu naeratava näoga. „Eelmisel aastal 
kasvas meie toodangumaht üle-eelmise 
aastaga võrreldes 50 protsenti, käibe 
osa lausa 80 protsenti. Eelmine aasta 
oli meile murranguline, saavutasime 
mitmed lepingud kaubanduskettidega,“ 
sõnas ta.

Frank Kutter OÜ-le algas Kehtnas 
kõik 2016. aastal, kui Saaremaa 
seakasvataja Raul Maripuu ostis  pank-
rotistunud endise Rey lihatööstuse. 
Sellele järgnes 1,5 aastat ehitustöid 
ja Mettase sõnutsi 1,2 miljonit eurot 
investeeringuteks. „Väga põhjaliku 
uuenduskuuri läbinud lihatööstuse ava-
sime 17. juulil 2017. aastal,“ meenutas 
ta. „Alustasime viie sea tapmisega 
ja esimeste lihakogustega käisin ise 
maakonnas ringi, pakkudes liha ühte 
ja teise poodi ja söögikohta.“

Kümne töötajaga alustanud ettevõte 
on nüüdseks kasvanud ligi 40 töötajaga 
edukalt toimivaks väikeseks lihatöös-
tuseks. Enamik töötajatest on Kehtna 
vallast või lähipiirkonnast. 

Frank Kutteri seitsmes sealaudas on 
kokku üle 35 000 nuumiku, neist üks 
3500 nuumikuga sigala asub Keht-
nas. „Põrsad toome siia Saaremaalt, 
kasvatame Eesti teravilja peal üles ja 
siis lähevad vaid 200 meetri kaugusel 
kõrvalmajas asuvasse tapamajja. Ei 
mingit stressi ja liha püsib edasiseks 
töötlemiseks väärtuslikuna ning on 
tarbijale mahlakas ja maitsev,“ kinnitas 
Mettas.

Nii mõistab Mettas inimeste teadlik-
kuse kasvu nende pakutava headusest, 
mida näitavad selgelt ka tootmis- ja 

käibemahu suured kasvud eelarve-
numbrites. „Ühes kuus tapame 700-800 
siga, millest teeme 60 000 – 70 000 
kilogrammi valmistoodangut,“ lausus 
ta. 

Frank Kutteri sealiha ja sealihast 
toodete põhiline klientuur on Rapla- ja 
Harjumaal. Mettas rääkis uhkuse-
noodiga hääles, et eelmisest aastast 
saab tooteid osta peaaegu kõikidest 
Eesti kaubanduskettidest – nimeliselt 
tõi välja Selveri, Coopi ja Maxima. 
Pealinnas on ettevõtte sealihast tooted 
müügil ka Balti Jaama Turul, Stock-
mannis ja Kaubamajas. „Veel jõuame 
toota nii palju, kui meilt tellimustega 
soovitakse, aga väga kaugel pole enam 
jõudmine meie 100% tootmismahuni,“ 
selgitas ta. See tähendab vajadust tappa 
kuus tuhat ja rohkem siga, mille puhul 
peab ettevõte Mettase sõnutsi hakkama 
rajama uut lihatööstust.   

Sellele on juba mõeldud ja rõõmuga 

tõdetud, et laienemiseks on Kehtnas 
vajadusel ruumi ka ettevõtte ümbruses. 
„Potentsiaal on meil väga suur, sest 
oleme Eestis kõige pikema tooteahela-
ga lihatööstus. Oleme sellega kui pärl 
keset Eestit, sest meie vorsti tootmine 
hakkab pihta põrsa sünniga Saaremaal 
ja lõpeb Kehtnas lihatööstuses. Kõik 
on kontrollitud. Sellist luksust tarbijale, 
et ta saab oma Eesti teravilja pealt 
Eestis kasvanud seast tooteid, pakuvad 
vaid vähesed lihatööstused,“ kinnitas 
Mettas. Enamik suurtest tööstustest 
ostavad sealiha sisse Taanist ja Poolast.  

Frank Kutteri lihatööstuses tehakse 
seast kõike, mis seast teha saab. 
Alates värske liha toodetest mitmete 
valmistoodeteni. Alustati vaid värske 
liha müügiga, aga tapamaja täies 
mahus valmides lisandusid mitmed 
termilises protsessis valmivad tooted. 
„Meie tootenimekiri on väga rikkalik. 
Müüme värskest lihast ligi 30 tootear-

tiklit ja valmistoodetest ligi poolsada 
erinevat toodet. Ka arvudest on näha, 
et valmistoodete osakaal aina tõuseb,“ 
selgitas Mettas.

Kuigi ettevõte teab, et nende sealiha-
tooted on 100 protsenti eestimaised ja 
puhtad, pole nad neile erinevaid sertifit-
seeritud märke taotlenud. Põhjenduse-
na tõi Mettas segaduse märkide ümber. 
„Märke taotlevad kõik lihatööstused, 
kes tegelikult eestimaised pole. Nii 
tundub meile see kõik üsna segadust 
tekitav, et mis selles märgiga tootes siis 
nüüd täpselt eestimaine on – tooraine, 
tööjõud – või piisab märgi saamiseks 
lihtsalt tootmisest Eestis. Nii eelistame 
panna toodetele oma ettevõtte märki,“ 
lausus ta. 

Takistust müügiks Mettas selles 
ei näe, sest kes kord Frank Kutteri 
lihatooteid proovib, see neid ka uuesti 
soovib. „Valla inimesed teavad meid 
juba väga hästi, ka Raplamaal teatakse 

meid eelistada juba lihatoodete valikul 
kui number ühte, kuid jah, oleme suure-
male osale Eestist siiski veel suhteliselt 
tundmatud,“ nentis ta. Selles osas näeb 
ta vaid suurt võimalust, mille esimene 
samm ehk tootelepingud on tänaseks 
astutud. „Nüüd saab minna vaid edasi 
ja olemasoleva tooteportfelli tutvustus 
võtab meil veel vähemalt kaks aastat. 
Uusi tooteid pole meil enne kavas 
pakkuda, kuid siis hakkame üllatama,“ 
lisas ta.

Siiani pole ettevõte ka väga aktiivselt 
osalenud messidel. „Vaid 2018. aastal 
olime väljapanekuga Toidumessil. 
Osaleme üle-eestilistel Grillfesti 
suveüritustel ja sellest meile oma 
kaubamärgi tutvustamiseks ka piisab,“ 
arvas Mettas. 

Vaid oma Kehtna valla inimestele 
tahab ettevõte olla veel lähemal kui 
ainult toodetega kohalikus Coopi poes. 
„Tahtsime avada lihapoe juba eelmise 
aasta jaanipäevaks, kuid elu läheb 
oma rada pidi ehk tohutu käibekas-
vuga kasvas ka investeeringuvajadus 
olemasolevatesse tootmisega seotud 
seadmetesse. Nii ei jätkunud raha poe 
avamiseks. Poeruumid Kehtnat läbiva 
Tallinna maantee ääres on olemas ja 
ootavad vaid vajalikku ligi 300 000 
eurot,“ täpsustas Mettas.

Lihatööstus vajab 
lihalõikajat

Frank Kutter OÜ tihti töötajaid juurde 
otsima ei pea, sest kes kord tööle 
tulnud, see ettevõttesse ka jääb. “Me 
oleme töötajatega kui üks meeskond, 
kus kõik teavad, mida teevad ja tahavad 
täita oma töölõiku hästi,“ kinnitas 
Mettas.

Tootmismahu suurenemise tõttu 
on juurde vaja vaid lihalõikajat. See 
töö sobib Mettase sõnutsi noorele 
hakkajale mehele, kes tahab liha 
lõigata ja on valmis seda kohapeal 
õppima. Olustveres võib küll õppida 
toiduainete tehnoloogiat, kuid selleks, 
et lihalõikamine selgeks saada, tuleb 
seda vähemalt pool aastat meistri käe 
all õppida,“ teab mitmes toitlustusette-
võttes töötanud Mettas. „Lihalõikajaks 
saab nimetada meest, kes lõikab päevas 
1000 kilogrammi liha ja seda pidevalt,“ 
lisas ta.

Silvi Lukjanov

Kehtnas valmivad vorstid 
kodumaisest sealihast

Esiplaanil Frank Kutteri moderniseeritud lihatööstus, taamal nuumikute farm.

Frank Kutteri tegevjuht Marek Mettas kinnitab, et värske liha tuleb ainult nende farmides kasvatatud 
sigadest.

Ettevõtte minevamad tooted on juusturõngas ja poolsuitsuvorst.                           Fotod: AARE HINDREMÄE
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Kandlekojas toimus 
möödunud aasta 
27.-30. detsembril 
PÄRIMUSA VII Talvelaa-
ger, mis tõi kokku 13 
noort pärimusmuusika 
huvilist Tallinnast, 
Viljandist, Saaremaalt 
ja Raplamaalt. 

Talvelaager on vajalik ja olu-
line kokkusaamise hetk, kus 
suvises laagris õpitud tehnikad 
ja oskused pannakse praktilis-
se ansamblimängu, õpitakse 
juhendajatelt uusi lugusid 
ning õpetatakse ka üksteisele 
lugusid.

Laager toimus ethno-laagri 
põhimõttel, kus kord ollakse 
õpetaja ja kord õpilase rollis 
ning jagatakse omavahel lu-
gusid. Juhendajad õpetavad 
samuti lugusid ning aitavad oma 
kogemustega neid seada ning 
räägivad pillimängu erinevatest 
tahkudest. 

Pilliõpetuse juhendajad olid 
sel korral Maris Pihlap ja Jaan-
Eerik Aardam ning kehalist 
tunnetust ja väljendust õpetas 
Martin Kork. Marise juured on 
Kumma külas Vanatalul, kuna 
siin elavad tema vanavanemad. 
Maris õpib TÜ Viljandi Kul-
tuuriakadeemia rütmimuusika 
osakonnas ning on tegev an-
samblis Pihlap:uud. Jaan-Eerik 
õpib samas koolis ja erialal IV 
kursusel ning mängib ansamblis 
Nagy Bägö. Martin lõpetab 
sel aastal Lavakunstikooli 29. 
lennus.

Päevad algasid rütmiringi-
ga, kus juhendajate eestvõttel 
süüviti rütmide põnevasse 
maailma ning improviseeriti 
nendega. Seejärel õpetasid osa-
lejad üksteisele lugusid, mida 
juhendajad aitasid pärast seada 
ning mõnusaks tervikuks kujun-
dada. Pärastlõunal olid kehalise 
tunnetuse tunnid Martiniga ning 
igal õhtul sai teoks Vaba Lava, 
kus toodi teiste ette uusi kooslu-

si ning loomingut, mis võib-olla 
just sel päeval oli sündinud. 
Valitses väga loominguline ja 
üksteist inspireeriv õhkkond :).

Laagri juhendajad on omal 
alal väga head tegijad ning 
nad on noortele suureks eesku-
juks kõrge pillimängu taseme, 
maailmavaate, hoiakute ning 
teadmistega. Oma eeskujuga 
innustasid nad kõiki süvenema 
pärimusmuusikasse ning seda 
omakorda ka teistele edasi 
andma esinemiste ja koduse 
musitseerimise kaudu. 

Laager lõppes meeleoluka 
kontserdiga 30. detsembril 
Kandlekoja saalis, kus kuulajate 
hulgas oli lapsevanemaid, sõpru 
ja kohalikku külakogukonda. 
Aplaus ei tahtnud lõppeda. 
Külavanem tänas nii kena aas-
talõpu elamusliku kingituse 
eest. Kandlekoja suvine XIX 
PÄRIMUSA laager toimub 
02.-08.08.2020 Vana-Vigala 
mõisas.

Margit Kuhi, Kumma küla

Detsembris oli Inglistel 
taas traditsiooniline 
Advendikohvik, mis toob 
piirkonda alati jõulumee-
leolu ja -hõngu. Kolmandal 
advendil oli kohalikus 
kultuurimajas umbes sada 
inimest, kes kõik ühel või 
teisel moel üritusest osa 
võtsid.

Kohviku avas Ingliste külavanem 
ning seejärel esines Juuru naisrah-
vatantsurühm Pöörased Pastlad. 
Pärast tantsusid alustati Verivors-
tifestivaliga, mis on maitseküllane 
võistlus kodukokkadele. Festiva-
lil osalemiseks peab kodukokk 
tooma hindamiseks isevalmistatud 
jõuluvorsti, -salati, -maiuse ja/või 
-joogi. Seekord oli laud väga uhkelt 
kaetud. Kohale toodi 40 erinevat 
jõulumaitset, millest ainuüksi 19 olid 
salatid. Tooteid hindasid külalised, 
korraldajad, teised kodukokad või 
kes ainult soovi avaldas. Võistlus 
oli väga tihe ning parimate järjestus 
on järgnev:

Jõuluvorst: 1. Liina Kuusemäe, 2. 
Liina Kuusemäe, 3. Lii Kraam

Jõulusalat: 1. Reet Lepikult, 2. 
Milvi Peterson, 3. Leeni Lepikult

Jõulumaius: 1. Evelin Susi, 2. 
Mariliis Lepikult, 3. Mari Lehtsaar

Jõulujook: 1. Reet Lepikult, 2. 
Eha-Helgi Selling, 3. Irma Kirst

Siinkohal tänab aktiiv kõiki, kes 
festivalist osa võtsid ja oma jõulu-
tooteid maitsmiseks tõid.

Advendikohvikus oli lisaks festi-
valile ka laat. Kohapeal oli võimalik 
enda tooteid näidata ja müüa. Näiteks 
oli kohal Estonian Brandy Distillers, 
mis on Atlas tegutsev napsude 
valmistaja. Lisaks olid kohalikud 
esindatud ka oma käsitöötoodetega. 
Tore on näha, et iga aastaga laadaosa 
aina suureneb.

Jõuluüritusel esinesid lauludega 
kohalikud muusikud Airi Lohk, Anu 
Bortnik ja Rünno Leinberg. Neid 
aitasid laps-staarid Kaspar Meres-
maa, Arthur Meresmaa, Marta Jõulu 
ja Keit Küla. Mõnusad meloodiad 
andsid inimestele jõulueelsete toime-
tamiste vahel hetke peatumiseks ning 
võimaluse hetkes olemiseks. Täname 
selle eest kõiki esinejaid!

Traditsiooniline Advendikohvik 
oli taas menukas ning kandis ilmade 
kiuste siiski toredat jõulumeeleolu. 
Loodan, et suudame hoida järjepi-
devust ning taas kohtuda kõigiga 
aasta lõpus.

Ingliste külavanemana soovin, et 
2020. aasta oleks kõigil täis rõõmu 
ja kordaminekuid! Viimasena tuletan 
meelde, et oma lähedasi tuleb hoida 
ja tänada ikka tihedamini kui korra 
aastas.

Kaisa Vahtmäe, Ingliste külavanem

Kandlekojas möödunud aasta detsembris toimunud PÄRIMUSA VII Talvelaager tõi kokku 13 noort 
pärimusmuusika huvilist Tallinnast, Viljandist, Saaremaalt ja Raplamaalt.                            Foto: RAIT PIHLAP

Pärimusmuusika maagia Kandlekojas

Verivorstifestivali toetasid:
Mõõla talu, Kasemäe talu, Estonian 
Brandy Distillers, Kehtna vald, Pae Farmer 
OÜ, MTÜ Raplamaa Tuletõrjekapital, AS 
Ingle, Otsa talu, Heiki Peterson, Alo Turu, 
MTÜ Ingliste Arendusselts, KKK, Juhani 
talu, Madise talu, Adam

Kultuurilist meelelahutust pakkus Juuru nais-
rahvatantsurühm Pöörased Pastlad.

Erilised 
jõulumaitsed 
Inglistel

Verivorstikategoorias 
riisus koore Aljemäe 
talu perenaine Liina 

Kuusemäe, kes võitis 
kaks esimest kohta. 

Fotod: AARE HINDREMÄE
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Detsembris toimunud Kehtna 
Raamatukogu heategevuslikul 
raamatulaadal tegid raamatu-
huvilised  kokku 20 ostu. Mõni 
leidis üle saja raamatu seast 
ühe, teine mitu raamatut. Aitäh 
teile, head inimesed! Kogutud 
raha eest saime raamatukogu 
lasteosakonda soetada kaks kott-
tooli. Näeme üsna tihti, kuidas 
lapsed veedavad raamatukogus 
nendel mugavalt aega. Rõõm 
on näha nende nägudel rahul-
olu ning kuulda ka kiidusõnu 

kott-toolide pehmuse kohta. 
Loodame, et rahulolevad olete 
ka teie, kes te raamatu ostsite.

Ostjate seast lubasid ennast 
nimeliselt tänada Triin Muul-
mann, Juta Kõrtsini, Pille Pii-
gert, Milvi Oidsalu, Mari Liiv, 
Kehtna Kutsehariduskeskuse 
IKT-valdkond, Kaur Tamberg, 
Sander Lillmann, Evelyn Kasari, 
Eva Ellinor Rämmeld ja Leena 
Kaljumäe. Olete kõik teretul-
nud oma silmaga oma heategu 
kaema ja järele proovima, sest 

kott-toolid sobivad istumiseks 
ka täiskasvanutele. Võtke hetk 
ja tulge nautige neil näiteks 
ajakirjanduse lugemist.

Heategevuslikul raamatulaa-
dal olid müügil mahakandmisele 
mõeldud teavikud. Teadupärast 
on raamatukogudel kohustus 
raamatute ostmise kõrval neid ka 
maha kanda. Meie otsustasime 
seekord anda nendele raamatu-
tele enne konteinerisse viimist 
veel ühe võimaluse rõõmu tuua.

Silvi Lukjanov

Aastanumber 2019 on 
vahetunud maagilise 2020 
vastu. Eelmisse aastasse 
jäi maha palju toredat ja 
head. Seepärast meenuta-
gu eelmise aasta detsemb-
rikuu tegemisi järgmised 
kirjaread.

Möödunud aasta lõpus tehti kok-
kuvõtteid koolispordis. Parimaks 
kooliks väikekoolide grupis (alg- ja 
põhikoolid õpilaste arvuga kuni 
80) tunnistati Eidapere Kool. Kooli 
autasustati tänukirja ja karikaga. 
Koolidirektor Riina Tomingas aval-
das kiitust kaheksateistkümnele 
õpilasele, kes eelmisel õppeaastal 
esindasid kooli erinevatel võistlustel. 
Lisaks praegu koolis õppivatele 
õpilastele andsid oma panuse kooli 
edukaks esinemiseks maakondlikel 
võistlustel ka praeguseks koolist lah-
kunud või kooli lõpetanud õpilased.

6.-7. detsembril osales 4H klubi 

Eidapere Edukad  Pärnumaal Tootsi 
Põhikoolis juba traditsiooniks saanud 
päkapikupäeval, mis avati piduli-
kult 4H koorilauljate jõululaulude 
saatel. Seekord olid esmakordselt 
4H koorilauljate hulgas ka Eidapere 
Kooli laululapsed.  Pärast pidulikku 
avatseremooniat esitas iga klubi 
PowerPoint’i abil kokkuvõtte oma 
klubi tegevustest 2019. aasta vältel. 
Seejärel kinnitati üldkoosolekul 
2020. aasta tegevuskava. Kahe 
laagripäeva sisse mahtus palju to-
redaid tegevusi: tantsutreener Egle 
Vuti juhtimisel zumbatamine, iga 
klubi esituses playback’i etteasted, 
disko, öökino, virgutusvõimlemine, 
jõulupärgade meisterdamine ja 4H 
mängud.

17. detsembril esinesid Eidapere 
Kultuurikeskuse korraldatud mem-
me-taadi jõulupeol meie lasteaia 
laululapsed ja 1.-2. klassi õpilased 
jõululauludega, mis pani nii mõnegi 
pealtvaataja heldima. Ka Eidapere 
Edukad rõõmustasid publikut oma 
tantsukavaga. Neil oli kingituseks 
kaasa võetud kaks jõulupärga, mil-

le nad olid meisterdanud Tootsis 
päkapikupäeval. Jõulupärjad jagati 
publiku vahel loosi teel.

19. detsembril toimus Eidapere 
Rahvamaja suures saalis Eidapere 
Kooli jõulupidu. Seekord oli teemaks 
Lumekuninganna ball, kuhu olid 
kokku kutsutud tuntud muinasjutu-
tegelased (Pipi, Karlsson, Buratino, 
Kardemoni linna röövlid, Okasroo-
sike, Tuhkatriinu, Lumivalgeke, 
Punamütsike jne). Jõulupidu oli 
lavastuslikult üles ehitatud nõnda, et 
tegelased liikusid kogu saali ulatuses 
ja lapsevanemad olid samuti näi-
dendis Lumekuninganna külalisteks 
ning leidsid endale kohad peolaudade 
taga. Kogu koolipere tantsis ballipeol 
kadrilli, mis täitis suure saali pika 
tantsuriviga ja publikul oli niiviisi 
mõnus imetleda uhkeid kostüüme 
ning nende kandjaid.

20. detsembril sõitis kogu koo-
lipere Viljandisse. 1.-5. klasside 
õpilased osalesid Pärimusmuusika 
Aidas laulumängude õpitoas, kus 
lapsed tutvusid regilauludega ja 
mitmete toredate laulumängudega. 

Samal ajal uudistasid 6.-9. klasside 
õpilased  Viljandi Muuseumis igapäeva-
esemete esivanemaid. Saadi teada, mil-
line oli meie vaaremade mikser, millised 
olid vanaaegsed ravimeetodid ja muud 

seesugust. Talvise ekskursioonipäeva 
lõpetas koolipere Viljandi jäähallis, kus 
üksmeelselt nauditi uisutamist.

Krista Mustonen,
Eidapere Kooli huvijuht

Kõige õigem vastus on, et ikka raamatu järele. 
Kuid jätkuvalt ei ole see ainus õige vastus. 
Taas ootame kogusse nii noori kui ka vanuse 
poolest rikkamaid, sest kõigile mõeldes on 
raamatukokku tulemas mitmeid tegemisi ja 
vaatamisi. 

Kehtna raamatukogul oli 2019. aastal 1500 
elaniku seast ligi 600 lugejat. Raamatukogus 
mõtleme, et kasutajaid võiks alati rohkem 
olla. Kasutame ju raamatukogus ajakirjade 
ja raamatute ostmiseks siiski kõigi teie raha, 
hea Kehtna rahvas. Kehtna Raamatukogu 
lugemispiirkonda kuulub lausa 16 küla ja 
alevikku. Nii soovime, et palju-palju rohkem 
teist leiaksid tee teenuseni, mille eest te ka ise 
maksate. Kui ka mitte raamatut laenama, siis 
tulge näitusi vaatama.

Noorte silmailuks on veebruaris üleval 
näitus Kehtna Kunstide Kooli õpilaste töödest. 
Vanuse poolest rikkamatele paneme üles Piret 
Pääri rändnäituse “Et rada ei rohtuks”.

Kehtna Kunstide Kooli näitusel on või-
malik näha noorte endi tehtud miniatuure ja 
digikunsti. Näitust üles pannes kõlas Kuns-
tide Kooli juhi Anne Ummalase suust vaid 
imetlevaid lauseid laste tehtud tööde kohta. 
Nii mitmelgi korral lausus ta ahhetades: „Küll 
meil on ikka andekad lapsed, ainult imesta, 
mille peale nad tulevad ja kui kannatlikud 
peavad olema nende loomisel.” Kutsume kõiki 
julgelt näitust vaatama!

Jutuvestja Piret Päär kirjutas oma rändnäitu-
se tutvustuseks, et 2017. aasta suvel rändas ta 
koos fotograaf Maarja Urbiga Eestimaal ringi 
ning koos kogusid nad mälestusi 20. sajandi 
jutuvestmise traditsiooni kohta. „Näitusele on 
välja nopitud vaid mõned mälestuste killuke-
sed, mis ehk aitavad juhatada vaataja ja lugeja 
tema oma mälumaastikule. Tore, kui sellest 
äratundmisest sünniks mõnus jutustamine 
lähedaste seltsis või tekiks soov külastada oma 
suguvõsa vanasid, kinkida neile natuke aega 
ja kuulata nende lugusid,“ lisas ta. Näitus on 
kindlasti oma silmaga nägemist väärt.

Ning ka see pole veel kõik. Eesti va-
bariigi sünnipäeval, 24. veebruaril saab 
vallas avalöögi ka Kehtna aasta – Kehtna 550. 
Raamatukogus oleme sel puhul üles seadnud 
vallasekretärina töötava Maire Pettai taskuka-
lendrite näituse „Ehe Eesti“. Väljapanekus on 
võimalik piltidega meenutada sümboolikat ja 
loodusvaateid, mida Eestis erinevatel aegadel 
kohata võis. Paljud neist on Pettai ostnud oma 
kodulinna raamatupoest.

 „Seda raamatupoodi pole ammu enam ja 
miks ostsin – eks ikka sellepärast, et mul on 
see kogumise kiiks olnud väikesest peale. 
Mõtlesin juba siis sellele oma taskuraha kulu-
tades, et kunagi aastate pärast on sel väärtus ja 
küll siis on mul neid hea teistele näidata. Nii 
neid nüüd heal meelel näitangi,“ lausus ta. 
Näitusel on taskukalendreid 1970ndate lõpust 
ning loodusvaadetel näha Eesti eri paikade 
sood ja rabad.

Ärgitame teid raamatukogusse tulema ka 
midagi tegema, sest 11. veebruaril korraldame 
sõbrapäevakingituse tegemise töötoa. Töötoa 
tulemusena saab igaüks endale taskukohase 
ilusa võtmehoidja. Juhendaja Lisanne Lepindi 
sõnutsi saavad võtmehoidja valmistamisega 
hakkama kõik. Omaette vaatamist väärt on 
juba seegi, kuidas valitud pilt vastavas masinas 
müstiliselt vähenedes võtmehoidjaks saab. 
Kõik materjalid on kohapeal olemas, midagi 
kaasa võtma ei pea. Juhendaja soovib osale-
mise eest igalt osaliselt vaid 3 eurot. Töötuba 
toimub, kui võtmehoidjat tuleb valmistama 
vähemalt kümme osalejat. Huvi korral anna 
endast julgelt raamatukogus märku, sest 
oma kätega ei saa just iga päev võtmehoidjat 
valmistada! 

Kõige selle põneva kõrval jääme muidugi ka 
oma põhitegevuse - raamatute ja ajakirjanduse 
laenutamise juurde. Igal kuul saabub meie ko-
gusse vähemalt poolsada uut raamatut ja teie 
käsutuses on üle 30 tellitud ajalehe-ajakirja.

Kohtumisteni raamatukogus!
Silvi Lukjanov

Miks tasub veebruaris 
tulla raamatukokku?

 Rahva lahkus tõi lastele 
kaks kott-tooli

„Tänu lahketele raamatuostjatele sai Kehtna Raamatukogu lasteosakonda kaks kott-tooli, millel on 
mugav istuda ka täiskasvanutel,” kinnitab raamatukogu juhataja Silvi Lukjanov.                Foto: TIINA VAHER

Aastalõpp Eidapere Koolis
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18. detsembril oli Kehtna Kunstide 
Koolis elevust rohkem kui tavapä-
raselt. Kohale olid kutsutud tugevad 
mehed Eiko, Aivar, Jalmar ja Marko. 
Oodati. Põnevuse ja veidikese mu-
rega. Oodatav oli kohe päris suur 
pakk, mis oli vaja toimetada teisele 
korrusele. Siis ta saabuski! Pusiti 
ja kangutati, seoti tugevaid rihmu 
ja võeti eest uksi. Ja kohale ta sai! 
Täiesti uus keraamika põletusahi!

Keraamika on Kehtnas väga popu-
laarne. Sel aastal tegutseb meil lausa 
kolm gruppi suuri ja väiksemaid 
savihuvilisi. Mõni neist on meie 
majas käinud juba mitmeid aastaid, 
mõni alles alustab oma teed koos 
saviga.

Keraamikat õpetab Kehtna Kunsti-
de Kooli kunstiõpetaja Saima Rand-
järv, kes ütleb oma ringide kohta nii: 
„Kokku tulevad toredad inimesed 
ja üheskoos tekib loominguline 
õhkkond. Meie koolimaja on kodune, 
tass kohvi ja omad jutud käivad 
keraamika juurde. Rõõmustame õn-
nestumiste üle ja õpime ka üksteiselt. 
Vanuseliselt mahuvad osalejad 6 ja 
80 eluaasta vahele – juba see näitab, 
et käsitöö ja kunst on kõigile arendav 
ja võimetekohane.“

Miks aga keraamikakursusele 
tullakse? Küsisin selle kohta Seily 
Sõgel-Raidilt. „Keraamikas käies 

jätad maha igapäevase digi-nuti-
tehnika maailma paariks tunniks. 
Vormid kätega savi ja peagi avastad, 
et kogu tööväsimus on läinud. Minu 
igapäevatöös arvutis on lõpptulem 
teada ja näha. Muuta kujundust 
arvutis on lihtne. Aga savi elab oma 
elu. Pärast kuivamist ja glasuurimist 
on tulemus alati natuke üllatav. 
See on samamoodi, et kui vanasti 
tegid fotosid ja siis pidi ootama 
ilmutamist ja pilti paberil. See väike 
ootus tuletab meelde, et peab olema 
kannatlikum. Hetkemaailmas on 
kõik muutunud liiga kiireks. Savist 
voolimine aitab aega maha võtta,“ 
rääkis Seily.

Uuelt põletusahjult ootame palju. 
Selle võimalused on suuremad kui 
vanal, saame luua palju erinevaid 
põletusprogramme, mille abil lõpp-
tulemust põnevamaks muuta, ja 
kasutada tehnikaid, mida varem ei 
saanud kasutada. Ahjul saab meie 
juures olema palju tööd. 

Ahju soetamiseks tuli appi Eesti 
Sotsiaaldemokraatlik Erakond, kelle 
abil uus ahi meile tuligi. Suur tänu!

Soovin kõikidele keraamikahu-
vilistele loomingulist ja mõnusat 
koostööd uue ahjuga!

Anne Ummalas, 
Kehtna Kunstide Kooli direktor

Kehtna keraamikutel uus ahi!

Alates 1. märtsist 2020 
teostab Kehtna vallas 
segaolmejäätmete, pabe-
ri- ja kartongijäätmete ja 
biolagunevate köögi- ja 
sööklajäätmete vedu ja 
kogumist MTÜ-ga Kesk-
Eesti Jäätmehoolduskeskus 
sõlmitud lepingu alusel AS 
Eesti Keskkonnateenused. 

Korraldatud jäätmeveo rakendu-
misest alates puudub teistel jäätme-
käitlusettevõtetel õigus nimetatud 
piirkonnast korraldatud jäätmeveoga 
hõlmatud jäätmeid koguda ja vedada. 
Seni kehtinud jäätmeveolepingud 
muutuvad alates 1. märtsist 2020 
kehtetuks.

Jäätmeseaduses sätestatu kohaselt 
ei ole kirjaliku lepingu olemasolu 
jäätmevaldaja ja -vedaja vahel ko-
hustuslik, kuid tõrgeteta koostöö ta-
gamiseks ja võimalike arusaamatuste 
vältimiseks siiski vajalik. AS Eesti 
Keskkonnateenused saadab Teile tutvu-
miseks ja allkirjastamiseks eeltäidetud 
jäätmeveo lepingu. Juhul kui eeltäi-
detud lepingus kajastatud andmed 
on väärad - näiteks jäätmemahuti(te) 
suurus, omand, kogus, jäätmete välja-
veosagedus, jäätmevaldaja või kinnistu 
nimi, postiaadress - palutakse Teil 
teha lepingus käsitsi parandus. 
Lepingu teksti sisu osas tehtavaid 

muudatusi vedaja ei aktsepteeri (v.a 
eelpool nimetatud muudatused). Le-
pingusse palutakse lisada ka kehtivad 
kontakt andmed (telefoni nr, e-posti 
aadress, isikukood).

Allkirjastatud lepingu üks eksemplar 
tuleb tagastada aadressile Artelli 15, 
Tallinn 15551, AS Eesti Keskkonna-
teenused nimele. Kui saite lepingu 
elektrooniliselt, siis allkirjastage see 
ning saatke oma digitaalse allkirjaga 
tagasi. Juhul, kui saite lepingu paber-
kandjal ning soovite seda allkirjastada 
digitaalselt, palume pöörduda tallinn@
keskkonnateenused.ee ning paluge 
saata jäätmeveoleping elektroonili-
selt. Jäätmeveolepingut on võimalik 
mugavalt allkirjastada ka AS Eesti 
Keskkonnateenused iseteeninduspor-
taalis, https://eteenindus.keskkonna-
teenused.ee/et/index/login .

AS Eesti Keskkonnateenused veab 
kõikidelt jäätmevaldajatelt jäätmeid 
regulaarselt (graafiku alusel). Va-
jadusel on võimalik tellida lisavedu, 
juhindudes konkreetse piirkonna veo-
päevast. Kehtivate õigusaktide kohaselt 
peavad kõik jäätmevaldajad omama 
jäätmemahutit. Kogumismahuti saab 
osta või rentida AS-lt Eesti Keskkonna-
teenused. AS Eesti Keskkonnateenused 
palub neid kirjalikult teavitada jäätmete 
kogumiseks kasutatava jäätmemahuti 
puudumisest, ostu või vahetuse soovist. 
Seni AS-lt Eesti Keskkonnateenused 
renditud mahutite rentimine jätkub 
automaatselt ka uues lepingus.

Vedaja ei saa osutada jäätmete 
vedu harvemini, kui seda sätestavad 
korraldatud jäätmeveo tingimused. 
Segaolmejäätmete minimaalsed veo-
sagedused on tiheasustusalal kord 4 
nädala jooksul, hajaasustusalal kord 12 
nädala jooksul. Biolagunevate köögi- 
ja sööklajäätmete vähim veosagedus 
on kord 2 nädala jooksul. Paberi- ja 
kartongijäätmete mahutite tühjendus 
võib toimuda vastavalt vajadusele. 

Jäätmemahutile peab olema 
tagatud ligipääs graafikujärgsel 
veopäeval. Kui jäätmete väljaveo-
päeval jäätmeid vedajale üle ei anta 
või ei ole jäätmemahuti paigutatud 
nõuetele vastavalt, on vedajal õigus 
jäätmevaldajale esitada tühisõidu arve 
(v.a juhul, kui tegemist on jäätmeval-
dajatest sõltumatu takistusega, näiteks 
läbimatud teeolud vms, millest palume 
samuti vedajat ette teavitada). Palume 
jäätmemahutid märgistada kinnistu 
nimega, seda eelkõige hajaasustus-
piirkonnas ja juhul, kui ühes kohas 
paiknevad mitme jäätmevaldaja 
mahutid. Kleebiseid mahutitele saab 
ka vedajalt, sellest palutakse teada 
anda klienditeenindusele.

Arved osutatud teenuste eest esita-
takse, kui on teenust osutatud vähemalt 
3.60 euro ulatuses. Väiksemad arved 
summeeritakse ja esitatakse koondarve-
na, kui koondarve summa on vähemalt 
3.60 eurot. 

Jäätmeveolepingu allkirjastamata 

jätmine ei vabasta jäätmevaldajat 
vedajale jäätmete üleandmise ko-
hustusest graafikujärgsel veopäeval.

Jäätmeveo teenusega seotud lisatee-
nused lepitakse kokku jäätmekäitlus-
lepingus 1. lisas ja teenust osutatakse 
vastavalt kehtivale lisateenuste hin-
nakirjale. Lisateenuseid osutatakse 
ainult jäätmevaldajaga sõlmitud 
kirjaliku kokkuleppe alusel ja allkir-
jastatud lepingu olemasolul.

Jäätmevaldajal on õigus esitada 
erandkorras põhjendatud taotlus kor-
raldatud jäätmeveoga liitumisest vabas-
tamise kohta kinnistu asukohajärgsele 
kohalikule omavalitsusele. Seda ainult 
juhul, kui jäätmevaldaja ei ela või 
ei kasuta korraldatud jäätmeveopiir-
konnas asuvat kinnistut ja seetõttu 
ei teki nimetatud kinnistul jäätmeid. 
Vastavasisulise taotluse esitamisel 
vallavalitsusele palume sellest kohe 
informeerida kirjalikult ka vedajat, et 
vältida võimaliku tühisõiduga kaasne-
vaid kulutusi. Korraldatud jäätmeveoga 
mitteliitunuks lugemise või esitatud 
taotluse tagasilükkamise otsustab 
üksnes kohalik omavalitsus 30 päeva 
jooksul. Korralduse otsus väljastatakse 
üheaegselt nii jäätmevaldajale kui ka 
vedajale. Vedajal on õigus jäätme-
vedu peatada üksnes omavalitsuse 
korralduse alusel. 

Jäätmeveolepingu allkirjastamine on 
kohustuslik kõigil, kelle lepingu 1. lisas 
toodud tingimused erinevad kohaliku 
omavalitsuse jäätmehoolduseeskirja 
miinimumnõuetest, kes kasutavad 

mahutite rentimise teenust või muid 
lisateenuseid, sh ka lisajäätmete vedu.

Täiendavat lisainformatsiooni saab 
küsida e-posti aadressilt tallinn@
keskkonnateenused.ee, telefonilt 6400 
800 või lugeda kodulehelt www.
keskkonnateenused.ee (“korraldatud 
jäätmevedu”). Klienditeenindus asub 
aadressil Artelli 15, Tallinn, avatud 
E-R 9-17.

Aivar Puur,
keskkonnaspetsialist

Just selline hüüdlause kõlas huumoriga 
hõigatult 18. jaanuaril Kehtna Klubis 
toimunud üleriigilisel pastakakogujate 
kokkutulekul. 

Kokkutulek oli mitmel moel eriline, aga meie jaoks 
kõige toredam on vahest see, et eestvedaja oli sel 
korral meie oma vallasekretär Maire Pettai. (Ning 
nagu päeva jooksul selgus, on Kehtnas mitmeid teisigi 
pastakakogujaid.) Kollektsionääre oli oma uhkete 
kogudega kokku sõitnud kogu Eestimaalt: nii Rakverest, 
Räpinast, Viljandist, Türilt, Pärnust kui ka mujalt. Oli nii 
staažikaid kogujaid, kes juba 51 aastat sellega tegelenud, 
kui ka uusi tulijaid, kes alles esimesi samme astuvad. 
Kõige noorem osalenu oli sedapuhku 12-aastane Sten 
Lõuna-Eestist, kes aastaga juba 2950 pastakat kokku 
kogunud. Kõige uhkem kollektsioon on Reijol Pärnu-
maalt, kus olevat 82 690 eksemplari. Otse loomulikult 
polnud neid kõiki kaasas, kuigi pastakavirnad laudadel 
olid muljetavaldavad.

Sellel kogunemisel oli rekordarv kogujaid – 30 
inimest. Inimesed erinevatelt elualadelt – õpilased, 
pensionärid, arvutispetsialistid, kokad, ehitajad, lille-
seadjad jne. 

Ja kui nüüd peaks tekkima küsimus, et mida üldse 
teevad pastakakogujad kokkusaamistel, siis võib öelda, 
et entusiastlikku tegevust jätkus kogu pikaks päevaks 
– esitleti kogusid, kaubeldi ja vahetati pastakaid, saadi 
omavahel tuttavaks, loodi pastakakogujate klubi lipu 
kavand ning lepiti kokku järgmise kohtumise aeg ja koht 
(11. juulil Võrumaal). 

Ja ise kohal viibinuna võin käsi südamel kinnitada – 
sellist kirgede möllu ei saa mitte sagedasti näha. 

Sigrid Kalle-Vainola, Kehtna Klubi

Kehtna valla olmejäätmete vedu alates 1. märtsist  

Keraamikaõpetaja Saima Randjärv ja keraamikaahjude maaletoo-
ja Ivar Espenberg uut ahju tundma õppimas.       Foto: ANNE UMMALAS

Meie reliikvia on 
pastakas!

Uus jäätmeveokorraldus 
Järvakandis

20. veebruaril 2020 
kell 17 toimub Järvakandi 
Kultuurihallis INFOTUND 

Järvakandi piirkonna 
jäätmevaldajatele, 

kus tutvustatakse alates 
1. märtsist kehtima 

hakkava korraldatud 
olmejäätmeteveo 

tingimusi. 

12 aastane Sten Lõuna-Eestist

Ja siis suurkoguja kellel 82 tuhat on Reijo Pärnumaalt.
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 Möödunud aasta viimasel kuul 
said maadluspoisid-tüdrukud 
kokku uues maadlusmajas, et 
hinnata tehtud tööd ja piiluda 
ka tulevikku. Lapsevanemad, 
kes tundsid huvi oma järeltuli-
jate tegemiste vastu, olid samuti 
kohal. Kõigepealt tutvustasime 
uusi ruume ja sellega seoses 
olevaid mugavusi ja avardunud 
treeningtingimusi. See pakkus 
elamusi!

Alustuseks rääkis Tanel 
Samuel möödunud aasta suur-
sündmustest. Muidugi olid need 
juunioride maailmameistrivõist-
luste korraldamine Tallinnas 
ja uue maadlusmaja ehitamine 
ning avamine Kehtnas, kus ta 
mõlema ürituse korraldamises 
ja ettevõtmises esimest viiulit 
mängis. Kaasatud oli ka palju 
poisse ja üks tüdruk, kelle ko-
duks olnud või on Maadlusklubi 
Hammerlock.

Artur Vititin rääkis oma 
sportlaseteest, treeningutest ja 
võistlusteks valmistumisest, 
matšieelsest ärevusest ning 
sellest jagu saamisest. Juttu oli 
ka sündmustest n-ö tagatubades 
ja vastase vaimsest töötlemisest 
juba enne võistluse algust. 
Huvitav oli.

Edasi parimate juurde. See-
kord said edukamad kingiks 
raamatud. Valik polnud kerge, 
püüdsin tabada vastavalt vanu-
sele, iseloomule ja pürgimustele 
vastavat teost. Kas õnnestus? 
Veel ei tea.

Esiteks muidugi peaosatäit-
jad Aleksandra ja Tanel. Siis 
meie esimaadleja Artur Vititin. 
Siinkohal läheks vahest pikaks 
tema sportlike saavutuste loetelu 
– pidevalt püsib ta maailma 
ja Euroopa viie parema seas. 
Jääme ootama veel üht väikest 
sammu edasi ja kuulatame 
kõrvad kikkis, kuni kuuleme 
Kehtna poisi kaela riputatava 
väärismetalli kõlinat. Edasi 

said autasu siiani veel Eesti 
meistrivõistluste medalitega 
pärjatud Nikita Mežov ning 
Karlis Bollverk.

Siis jõudis järjekord klubi 
järelkasvu kiitmiseni. Tohutu 
energialaenguga noored atlee-
did Daniel Samuel, Kristof 
Kasepõld, Dominik Samuel ja 
Martin Feklistov. Autasustatute 
seas oli ka Mirtel Nutov, kes 
silma paistnud kahel turniiril ja 
mis kõige tähtsam, ta on väga 
distsiplineeritud, otsusekindel, 
täpne ja treenerile suureks abiks.

Tänusõnadega võtsid treene-
rid vastu meie töö tähtsustamise 
ja hindamise eest saadud kin-
gitused.

Tädi Helju intervjueeris igat 
laureaati lühidalt ja imestama-

panevalt asjatundlikult – tubli! 
Pärast seda tormas ta teise 
ruumi, kus ootasid kringlid, 
mida tuli nüüd suupärasteks 
tükkideks kringeldada ja joo-
ke jagada. Tavaliselt on meie 
sportlaste jook värske vesi ja 
ainult vesi, aga pidupäeva puhul 
lubasime endile ka limonaadi 
mekkida. Algas maiustamine ja 
vestlused. Oli kuulda asjalikke 
ettepanekuid ja häid soove.

Treenerid soovivad kõikide-
le trennipoistele-tüdrukutele 
spordi tähtsuse mõistmist ja 
jäägitult treeningutele pühen-
dumist. Lapsevanematele head 
hoolitsust ning koostööd lapse 
ja treeneritega.

 Kõike head!
Leon Reitsak, treener

Raplamaa Sõnumite 
spordikülgede jälgija-
tele on selle noormehe 
nägu ilmselt tuttav. 
20-aastane Karl Kivilo 
on varemgi leheveer-
gusid täitnud mitme 
märkimisväärse saavu-
tusega vibulaskmises.

Järvakandis elav noormees on 
sajaprotsendiliselt pühendunud 
spordile. Enamuse ajast treenib 
ta Järvakandi Vibuklubis Ilves, 
kuid osaliselt ka Tartus, kus 
noormehe isa töötab treenerina.

Miks just vibulaskmine?
Ma alustasin vibulaskmisega 

üsna noorelt, mäletamist mööda 
7-aastaselt. Vibulaskmine on 
sünnist saati juba mu elus olnud. 
Minu vanaisa Toomas Kivilo 
“tõi” koos oma sõpradega vi-
bulaskmise Järvakanti. Esimese 
vibu andiski mulle kätte vanaisa 
ja nii see pisik külge jäigi. Isa 
lasi mul samuti vibu ja on minu 
treener.

Milline näeb välja üks ta-
valine vibulaskmise võistlus? 
Millest see koosneb?

Esimesel päeval lastakse 
kvalifikatsioon 2×36 noolt 
70 meetri harjutuses, mille 
põhjal lastakse järgmisel päe-
val väljalangemisringe face 
the face süsteemis, alustades 
1/64 match’idest kuni 1/4-
ni. Kolmandal päeval lastakse 
võistkonna ja segavõistkonna 
match’e. Neljandal päeval las-
takse fi naalid. Eestis lastakse ka 
lihtsustatud variante, ehk võist-
lused on ühe-kahepäevased, aga 
näiteks maailmameistrivõistlus 
kestab kümme päeva.

Kuidas Sa hindad, kas vi-
bulaskmine on noorte seas 
pigem populaarne või vähe-

populaarne?
Eestis on sportvibulaskmine 

pigem vähepopulaarne, sest 
vibulaskmisest teatakse vähe. 
Välisüritustel lastakse niini-
metatud indiaanivibudega ja 
eks see aitab kaasa ala tut-
vustamisele. Vibusid, millega 
lastakse, on väga erinevaid ja 
võistlusformaate ka.

Mis Sind selle ala juures 
enim köidab? Ehk mis teeb 
selle põnevaks?

Mulle meeldib täpsuslaskmi-
ne. 1 vs 1 duelle on põnev lasta, 
sest edasi saab ainult võitja. 
Ala juures köidab mind pidev 
eneseületamine ning areng 
sportlasena. Hea tulemus oleneb 
laskuri psühholoogilistest ja 
taktikalistest omadustest.

Kes on Sulle eeskujuks?
Üheks suurimaks eeskujuks 

spordis on Petter Northug, kes 
on oma võidud saavutanud 
meeletu töö ja tahtejõu toel. Vi-
bulaskmises on mulle eeskujuks 
laskurid, kes on veel minust 
eespool.

Milline on Sinu jaoks sport-

laskarjääri eredaim hetk?
Eredaim hetk oli Berlin Openi 

juunioride klassi võit 2019. 
aastal.

Milline peab üks vibulask-
ja iseloomult Sinu arvates 
olema?

Vibulaskur on nagu iga teise 
spordiala sportlane – tugev, 
tahtejõuline ja julge. Tugev 
peab olema ka vaimselt.

Milline on Sinu trenn, kas 
puhtalt ainult vibuga või ka 
midagi muud?

Vibulaskmise osa on treenin-
gust umbes 60%, ülejäänud on 
psühholoogiline ja üldfüüsiline 
ettevalmistus. Psühholoogilise 
ettevalmistuse vajadusel kasu-
tan spordipsühholoogi abi.

Kas oled endale seadnud 
sportlaskarjääri osas eesmär-
gi, mida tahaksid kindlasti 
saavutada?

Ilma eesmärgita ei ole sporti 
mõtet tehagi. Ma arvan, et iga 
sportlase unistus on osaleda 
olümpiamängudel. Sealse ees-
märgi jätan esialgu enda teada.

Mariliis Vest

18. jaanuaril peeti 78 mängija 
osavõtul talimängude esimene 
võistlus - discgolf.  See ala oli 
talimängude kavas viiendat kor-
da. Külmas ja tuulistes oludes 
mängiti Valtu Spordimaja rajal, 
mis oli selle võistluse puhuks 
saanud 18 korvi. Võistlejaid 
oli kõigist Raplamaa neljast 
omavalitsusest: 24 Kehtnast, 
22 Raplast, 19 Kohilast ning 
13 Märjamaalt. Sellel aastal oli 
6 erinevat võistlusklassi, kus 
jagati eraldi punkte (juuniorid, 
naised, mehed, naisseeniorid, 
meesseeniorid, vanemseenio-
rid). Ühe valla arvestusse läks 

12 kõrgemat individuaalarves-
tuse punkti.

Kehtna vallast oli osalejaid 
igas klassis ning tänu tublidele 
tulemustele toodi koju esikoht! 
Kohila oli teine, Märjamaa 
kolmas ning Rapla neljas. Meie 
valla esindajatest sai meeste-
klassis kolmanda koha Taimo 
Seemer. Tuli ka kaks kaksikvõi-
tu: meesseenioridest sai esikoha 
Alar Lepikult, teise koha Peep 
Lepikult; naisseenioridest võitis 
kulla Eve Maido ning hõbeda 
Kaja Känd. Vanemseenioridest 
sai esikoha Tõnu Kleesmann 
ning juunioridest saavutas 

kolmanda kohaga suurepärase 
tulemuse Emma Aas, kes tegi 
ära ka mitmetele omavanustele 
poistele. Suured tänud kõikidele 
osavõtjatele ning head varsti 
startivat hooaega!

Artur Ojasalu, spordi- ja 
noorsootööspetsialist

Meesseenioride esikolmik  vasa-
kult: Siim Solman, Alar Lepikult, 
Peep Lepikult. 

Foto: ARTUR OJASALU

Maadlusklubi Hammerlock 
astus uude kümnendisse

Rapla maakonna XXVII talimängud 
algasid discgolf´iga Kaereperes

Karl Kivilo senise karjääri eredaim hetk oli Berlin Openi juunioride 
klassi võit 2019. aastal.    Foto: erakogu

Karl Kivilo on sajaprotsendiliselt 
pühendunud spordile

Artur Vititin  ja Leon Reitsak jutuhoos. Foto: erakogu

12 aastane Sten Lõuna-Eestist

Ja siis suurkoguja kellel 82 tuhat on Reijo Pärnumaalt.
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KIRIKUTEATED

EELK Rapla Maarja-Magdaleena kirikus
Pühapäeval, 26. jaanuaril kell 12 armulauaga jumala-

teenistus, samal ajal pühapäevakool pastoraadi inglisaalis
Pühapäeval, 2. veebruaril kell 12 küünlapäeva ar-

mulauaga jumalateenistus, 100 aastat Tartu rahulepingu 
sõlmimisest. Algab kevadine leerikool, koguneme  

jumalateenistuseks kirikusse
Neljapäeval, 6. veebruaril kell 17 piiblitund pastoraadi 

inglisaalis - teema: Maarja ja maarjapäevad
Pühapäeval, 9. veebruaril kell 12 armulauaga jumala-

teenistus, samal ajal pühapäevakool pastoraadi inglisaalis
Pühapäeval, 16. veebruaril kell 12 armulauaga  

jumalateenistus
Neljapäeval, 20. veebruaril kell 17 piiblitund pastoraa-
di inglisaalis - teema: Antonius, munkluse isa Egiptuses 
Pühapäeval, 23. veebruaril kell 12 armulauaga jumala-

teenistus, samal ajal pühapäevakool pastoraadi inglisaalis
Esmaspäeval, 24. veebruaril kell 12 iseseisvuspäeva 

jumalateenistus koos pärgade asetamisega Vabadussõja 
mälestussamba jalamile, mängib pasunakoor. Pastoraadis 

kirikukohv ja riigipirukas ning Valtu kooli ajalooõpetaja 
Marten Israeli loeng-vestlus teemal: 

Tartu rahu - eile, täna, homme
Kolmapäeval, 26. veebruaril kell 12 tuhka- ja  

palvepäeva jumalateenistus pastoraadi saalis
Pühapäeval, 1. märtsil kell 12 paastuaja I   

pühapäeva armulauaga jumalateenistus

EELK Järvakandi Pauluse kirikus

Pühapäeval, 2. veebruaril kell 15 küünlapäeva  
armulauaga jumalateenistus, 100 aastat Tartu   

rahulepingu sõlmimisest
Pühapäeval, 16. veebruaril kell 15 armulauaga  

jumalateenistus
Pühapäeval, 1. märtsil kell 15 paastuaja I pühapäeva 

armulauaga jumalateenistus

1. märtsil 2020 suletakse seni politsei kutsumiseks kasutusel olnud 
vana lühinumber 110. Raplamaalt tehti möödunud aastal vanale 
politsei lühinumbrile hinnanguliselt kakssada kõnet, neist enamik 
tehti Rapla ja Märjamaa vallast.

Alates möödunud aasta suvest informeerib automaatteavitus 
helistajaid nende kõne suunamisest hädaabinumbrile 112. 1. märtsist 
2020 kõnesid ei suunata ja automaatteavitus informeerib helistajat, 
et number on suletud ja valida tuleks 112. Politsei vana lühinumbri 
sulgemine lõpetab riikliku projekti ühtse hädaabiteenuse loomiseks 
ja selle tulemusel jääb Eestis kasutusele üks hädaabinumber 112, 
kust saab kutsuda appi nii politseid, päästet kui ka kiirabi.

Politseid saab numbrilt 112 kutsuda juba aastast 2015 ja enamik 
abivajajatest on selle muudatuse omaks võtnud. Häirekeskus 
vastab aastas miljonile hädaabikõnele. Viie aastaga on politsei 
vana lühinumbri valijate hulk järjekindlalt langenud, olles alguses 
hinnanguliselt 30% ja tänaseks 2%. Kuigi protsentuaalselt on see 
Häirekeskusele tehtavast miljonist kõnest väike hulk, räägime me 
hinnanguliselt siiski 10 000 – 20 000 kõnest.

Olukorra leevendamiseks ja veendumaks, et kõik hädasolijad 
saavad abi, monitoorib Häirekeskus alates 1. märtsist, kas vana 
lühinumbri valinud siiski pöörduvad pärast seda 112 numbrile. Ta-
hame olla kindlad, et keegi ei jää abita ja selleks peame veenduma, 
et kõned jõuaksid siiski õigele numbrile. Veel tänagi tuleb ette, 112 
numbrile helistab inimene, kes jagab esmalt üllatust, et numbrid 01, 
02 ja 03 enam ei tööta.

Ühtlasi paneme inimestele südamele, et üle vaadataks erinevad 
teavitusmaterjalid majutusasutustes ja avalikes infokanalites, kus 
peab olema kirjas hädaabinumber 112, mitte muud numbrid. Pöö-
rake tähelepanu, et erinevad stendid, voldikud, bülletäänid, reisi- ja 
matkajuhid, turismitaludes ning hotellides olevad meelespead oleks 
uuendatud. Vale info võib maksta halvimal juhul kellegi elu.

Anne Hindreus,
Häirekeskuse Lääne keskuse ennetusjuht

Need, kellest surma läbi jääme ilma, 
on tegelikult olemas me mälestustes.

Rudolf Vaarpuu sündis Inglistel, õppis sealses algkoolis. Kooliaastatel 
mängis mandoolat kohalikus mandoliiniorkestris. Oli elav ja krutskitega 
tore maapoiss.

Täisealiseks saanud, õppis ta Tallinnas autojuhiks ja töötas selles ametis 
kaua Harjumaal.

Rudolf Vaarpuu pidas armsaks oma peret, lähedasi ja kodumaja Raplas.
Muusika kuulus tema ellu, kuni tervist oli. Pensionile jäädes hakkas 

Ruudi mängima Ingliste kapellis, pärast Valtu Lemmikutes. Hiljem laulis 
ta Lelle Lepalinnu kooris, mängis kapellis. Vanahärra oli hinnatud mängija 
maakonna rahvapilliorkestris. Ta hindas kõrgelt oma pille, eriti armas oli 
talle akordion, mille noorena ostis Leningradist. Valtu Lemmikute 10. 
aastapäeva puhul valmis heliplaat, millelt saame kuulda Rudolfi meeldivat 
lauluhäält ja pillimängu.

2014. aasta veebruaris sai ta Kehtna valla tunnustuse. Valla Vaatlejas 
2014 nr 3 on kirjutatud: “Veerand sajandit akordionimängu valla kapellides, 
austus rahvamuusika vastu, lustlik meel ja lahke suhtlemine - nii saab 
rääkida RUDOLF  VAARPUUST, mehest, kes pälvis tiitli ELUTEGU.”

   
Mälestame ja mäletame.

Kapellide kaaslased Inglistelt, 
Valtust, Lellest, rahvamuusikasõbrad vallast

...sellest, kelle aeg su kõrvalt viis, 
on Taevas saanud sinu kaitseingel,
ta on su kõrval alati... ka siis, 
kui headus silitab...,
kui õelus salvab...
Ta ikka valvab. 

(V. Osila)

Südamlik kaastunne Mikule kalli isa ja perele kalli

 TOOMAS MEREKIVI
kaotuse puhul.

Töökaaslased Jerwencato Bistrost,
 Bessi, Karin, Ene peredega

1. märtsist saab politseid 
kutsuda vaid numbrilt 112

RUDOLF  VAARPUU
29.09.1927 - 07.12.2019



11Valla Vaatleja

Kui Teie ei soovi oma andmete avaldamist 
õnnitluste rubriigis, palume sellest kirjalikult 
Kehtna Vallavalitsusele teada anda. Sellel juhul 
jääb piirang alaliselt kehtima, kuni Teilt laekub 
avaldamise nõusolek.

ÕNNITLEME

UUS VALLAKODANIK

MÄLESTAME

Sündmused ja teated

Valentina Pobbol
 Elle Kuslap

Veljo Bormeister 
Kaja Lõhmus

Khakim Avzalov
Laine Nurmsalu
Priit Tammsalu

Elli Juhkov
Karita Soomets

Anatoli Tarkijainen 

 
.

 

.

 

 

 

95
Leida-Marie 

Randjärv 
Aita Vaarmets 

93
Elsa Pärgma  

92
Helju Leima

90
Reseda Männikoks

85
Helmi Parts

Jevgeni Fesjuk
Asta Halliste

80
Silvi Kont-Kontson 

75
Angelina 

Romanovskaja 

KUULUTUSED

.

.

Johannes Jäätma 

Immaanuel Laidoner

Enno Randjärv  

70
Sirje Kleitsman
Kalev Tamberg
Elfriede Viertek

Aive Leppik
Anatoly Vititin

65 
Mati Radiko 

Georgi Tjurikov 
Anu Riisenberg
Maila Kasepõld

Olja Kannik

60
Kaja Heinsalu  
Julia Melnik
Urve Hunt
Laine Lind 

Valtu Jahimeeste Selts korraldab kursuse  jahitunnistu-
se taotlejatele. Registreerida:  viktor.reino@gmail.com

OÜ ESTEST PR ostab metsa- ja põllumaad.  
Tel 50 45 215, 51 45 215, info@est-land.ee

Soovin osta garaaži Kehtnas. Hind kokkuleppel. 
Telefon +372 5388 7787

12.02 kell 18 Lelle Raamatukogus 
VAHAKÜÜNALDE ÕPITUBA. 

Valmistame mesilasvahast küünlaid. 
Osalustasu 2 €.
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Rapla 
91,3

Müüa avar renoveeritud 
1-toaline korter 
Raplas Mahlamäel. 
Hind 35 000 €. Tel 5845 9525

Müüa remonditud
2-toaline korter Kärus 
Viljandi mnt 14.
Kaasa keldriboks ja aiamaa 
kasutamise võimalus
Hind 17 000 € . Tel 505 3697

vali aeg ja koht
sinu peolaua või ürituse toitlustuse korraldab:

Peolauad, 
sünnipäevad, 

banketid, 
firma üritused,
tüdrukute- ja 

poisteõhtud 
 jõululauad, 

matuselauad jne.

Metsakeskus.ee

Ostame kasvavat metsa, põllumaad 
ja metsakinnistuid hinnaga 

kuni 10 000 eurot/ha. 
Kinnistud võivad olla tehtud raietega 

või asetseda piiranguvööndis.
Tel: 56 111 900

112POLITSEI
KIIRABI
PÄÄSTE

Hädaabinumber kõikjal Euroopas!


